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Do čitanja,

predsjednik Udruženja obrtnika 
grada Zagreba 

Ivica Zanetti

Drage obrtnice i obrtnici,

u novom broju Obrtničkog lista donosimo infor-
macije vezane uz rad Udruženja obrtnika grada 
Zagreba i Obrtničke komore Zagreb, kao i teme 
vezane uz obrtništvo. 

Iza nas je proslava 58. Dana obrtnika. Riječ je o 
važnom datumu za sve nas zagrebačke obrtni-
ke. Prilika je to da odamo priznanje ljudima koji 
su ostavili neizbrisivi trag svojim višedesetljetnim 
radom. Time slavimo njihov život i njihova rad, ali i 
njihovih predaka od kojih su neki od njih i baštinili 
obrtničku tradiciju. Upravo ti ljudi gradili su i grade 
naš Zagreb, na koji smo tako ponosni i volimo ga.  

Vjerujemo da ćete uživati u sadržaju koji je za vas u novom broju Obrtničkog lista pripremi-
lo uredništvo!
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Sajam suvenira, preventivni pregled i na kraju  
svečanost povodom Dana obrtnika

Povodom obilježavanja 58. 
Dana obrtnika Udružen-
je obrtnika grada Zagreba 
pripremilo je niz aktivnosti. 
Od 6. do 9. lipnja na Trgu 
Petra Preradovića održan je 
sajam „Srčeko zagrebačkih 
obrtnika“. Svoje rukotvor-
ine predstavili su zagrebač-
ki proizvođači suvenira. 
Tradicijski i umjetnički obrti, 
ali i oni koji se bave starim 
zanatima. Pokazali su jedin-
stvene zagrebačke suvenire, 
koji pričaju najljepšu priču o 
našem gradu.

Predsjednik Udruženja obrt-
nika grada Zagreba Ivica 
Zanetti i pročelnica Ureda 
gradonačelnika Grada Za-
greba Martina Jurišić, sa 
svojim su suradnicima, ot-
vorili su manifestaciju. Na 

sajmu su sudjelovali Umjet-
nički obrt „Art Halužan Dan-
iela”, Obrt AK design, Obrt 
Nocturno, Obrt Ata4art, Obrt 
„Dvije njuške“, Obrt „Art stu-
dio Mediterraneo“, Obrt An-
gel, Močvarni Hrast d.o.o., 
Obrt „Ginger Dana”, Obrt 
Kištra i Obrt Zenzone by 

Vanja. Predstavili su svoje 
originalne proizvode poput 
keramike, nakita, tekstilnih 
torba, igračaka, medenjaka, 
drvenih predmeta, jastuka s 
heljdinim ljuskicama, društ-
venih igara za djecu i ručno 
izrađen asortiman proizvo-
da za kućne ljubimce. 
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Udruženje organiziralo be-
splatne mamografske pre-
glede za obrtnice

U suradnji s Nastavnim za-
vodom za javno zdravst-
vo „Dr. Andrija Štampar“ 
Udruženje obrtnika grada 
Zagreba organiziralo je be-
splatni mamografski pre-
gled za svoje članice. 

Rak dojke jedno je od na-
jčešćih malignih oboljenja 
kod žena. Rano otkrivan-
je uvelike pospješuje mo-
gućnost izlječenja. Čak 90 
posto slučajeva otkrivenih 
u ranoj fazi bolesti na kra-
ju imaju pozitivan ishod li-
ječenja.

To su prepoznale i naše 
članice. Odaziv je bio jako 
velik pa smo morali dogovo-
riti još jedan termin u lipnju, 
tako da je oko 70-ak obrtni-
ca kroz ovu akciju napravilo 
ovaj važni zdravstveni pre-
gled. Među obrtnicama koje 
su obavile pregled bila je i 
Ksenija. 

- Ovo je super stvar. Blizu mi 
je i sve brzo ide. Iskoristila 
sam priliku da ovdje obavim 
prvi pregled, do sada ga ni-
sam radila. Sve više žena 
se suočava s karcinomima 
pa sam se i sama iz predos-
trožnosti odlučila za ovaj 
pregled – rekla je naša obrt-
nica.

Okruglim stolom otvoren 
svečani dio obilježavanja 
58. Dana obrtnika

Svečani dio obilježavanja 
58. Dana obrtnika održan 
je u Sky Office neboderu, 
a počeo je okruglim stolom 
na temu „Odnosi s gradovi-
ma i jedinicama lokalne 
samouprave“. Uz domaćine 
iz Udruženja obrtnika grad 
Zagreba u radu su sudjelovali 
predstavnici udruženja obrt-
nika iz Splita, Rijeke, Osijeka, 
Zadra, Vukovara, Imotskog, 
Krapinskih Toplica, Stubi-
ce, Zaboka i Vrgorca. Svi se 
slažu da je suradnja s loka-
lnim samoupravama bolja 
nego što je bila, ali još uvijek 
je daleko od idealne.

Tibor Vidaković, predsjednik 
Udruženja obrtnika Osijek 
rekao je da su uspostavili 
odličnu suradnju s Gradom 
Osijekom. Naime, uveli su 
praksu da svakog 1. četvrtka 
u mjesecu održavaju radni 
sastanak s predstavnicima 
Grada vezanim uz obrtničku 
problematiku.

Predsjednik Udruženja obrt-
nika Split pohvalio se kako 

imaju partnerski odnos s 
Gradom, koji je prepoznao 
njihov rad i podupire njihove 
manifestacija. 

Slična je situacija i u Zadru. 
Od inicijative do sastanka s 
predstavnicima Grada tre-
ba u prosijeku tri dana, kaže 
predsjednik Udruženja obrt-
nika Zadar Emilijo Bajlo. Na-
glasio je važnost njihovog 
sinergijskog nastupa s HGK-
om. 

Predsjednici udruženja 
obrtnika iz Krapinsko-zag-
orske županije Zvjezdana 
Dekan, Miro Čaržavec i 
Mirko Blažević potvrdili su, 
također, dobru suradnju sa 
svojim gradovima i općina-
ma, ali su istaknuli i dobru 
suradnju sa Županijom i žu-
panom Željkom Kolarom.

Predsjednik Udruženja obrt-
nika Imotski Hrvoje Biošić  
ustvrdio je da je situacija 
u sjevernom dijelu zemlje 
puno bolja, a njegov kole-
ga Ante Tolić, predsjednik 
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Zaslužnim obrtnicima dodi-
jeljena priznanja

Dan obrtnika bio je dobra pri-
lika da se dodijele priznanja 
obrtnicima za njihov dugo-
godišnji rad, ali i obiteljsku 
tradiciju dužu od 40 godina. 

Priznanje „Srebrni obrt“ 
za očuvanje i nastavak 
obiteljske tradicije duže od 
40 godina dobili su Ivona 
Sobočanec, Zdenko Kuš, 
Branko Kraljević i Mario Da-
jčar. Za očuvanje obiteljske 
tradicije duže od 50 godina 
priznanje „Zlatni obrt“ dobila 
je Sandy Češnaj.

Klisović, posebni savjetnik 
predsjednika Republike za 
ekonomiju Velibor Mačkić, 
ravnatelj Uprave za po-
duzetništvo i obrt Minis-
tarstva Robert Blažinović, 
predsjednik Hrvatske obrt-
ničke komore Dalibor Kra-
tohvil, predsjednik Obrtničke 
komore Zagreb Antun Tro-
jnar i predsjednik Udruženja 
obrtnika grada Zagreba Ivi-
ca Zanetti.

Pripadnici Kravat pukovnije 
svojim prisustvom uveliča-
li su veselje i doprinijeli 
prekrasnom ugođaju koji je 
vladao na manifestaciji. 

Obrtničko priznanje za 
posebne zasluge i uspje-
he na unapređenju i pro-
mociji obrtništva grada Za-
greba posthumno je dobio 
Tomislav Sumrak.

Priznanje za 100 godina 
predanog rada, postignute 
poslovne uspjehe i promidž-
bu obrtništva dobila je Kn-
jigovežnica 1924., a Statua 
Udruženja dodijeljena je 
Marijanu  Hudetzu. Laure-
atima su nagrade dodijelili 
gradonačelnik Grada Za-
greba Tomislav Tomašević, 
predsjednik Gradske skupš-
tine Grada Zagreba Joško 

Udruženja obrtnika Vrgorac, 
pohvalio se odličnom surad-
njom s Gradom Vrgorcem i 
pomoći koju je pružio obrt-
nicima tijekom pandemije.

Predsjednik Udruženja obrt-
nika grada Zagreba Ivica Za-
netti smatra kako je suradnja 
s Gradom Zagrebom dobra, 

ali i da još ima prostora za 
napredak. Problem ulaska 
na Tržnicu cvijeća za flo-
riste, ulazak u centar grada 
vozilom tijekom hitnih inter-
vencija i nastup proizvođača 
autohtonih suvenira na za-
grebačkom Adventu, pitanja 
su koja traže hitno rješavan-
je, istaknuo je Zanetti.  

Sudionici okruglog sto-
la suglasni su da je važno 
graditi partnerstvo s jedini-
cama lokalne samouprave. 
Na obrtnicima je da kako 
partneri ponude gradovima 
i općinama kvalitetne pro-
grame i sadržaje, kako bi se 
ojačala njihova suradnja. 
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Zvali su me u Njemačku i na fakultet, ali ja nisam 
mogao ostaviti obiteljsku radionu

Marijan Hudetz ovogo-
dišnji je dobitnik Statue 
Udruženja obrtnika grada 
Zagreba, priznanja za izni-
man doprinos u razvoju ko-
morskog sustava, postig-
nute poslovne rezultate i 
promidžbu obrtništva. Ovaj 
zagrebački obrtnik u  više 
mandata obnaša dužnost 
pročelnika Sekcije knjigov-
eže, kartonažeri i papirna 
konfekcija i već desetljećima 
aktivno sudjeluje u radu ko-
morskog sustava.

- Iznimna mi je čast primi-
ti ovu nagradu, ali i veliko 
zadovoljstvo što su kolege 
obrtnici prepoznali moj 
dosadašnji rad – rekao nam 
je Marijan, vlasnik proizvod-
no trgovačko uslužnog obrta 
Kartonaža Hudetz.

Ovaj obrt jedan je od rijetkih 
koji se mogu pohvaliti obitel-
jskom tradicijom dužom 
od 160 godina. Tijekom tih 
dugih godina mnogo toga 
se promijenilo, od državnih 
tvorevina do političkih reži-
ma, ali obrtnički plamen 
jednom zapaljen ništa nije 
moglo ugasiti. Pet gener-
acija članova obitelji Hude-
tz njegovalo je i razvijalo je 
ovaj posao.

- Ja sam inženjer strojarstva. 
Mene su vam zvali da odem 
u Njemačku raditi, a kolege 
su me zvale da dođem raditi 
na fakultet. Međutim, svima 
sam im rekao dečki ja imam 
obiteljsku radionu i želim 
nastaviti obiteljski posao – 
istaknuo je obrtnik.

Knjigovežnica i kartonaža 
Hudetz nastala je u Osijeku, 
a zatim se selila u Slavon-
ski Brod, da bi se konačno 
1900. skrasila u Zagrebu. 
Prvo u Hebrangovoj i Vod-
nikovoj ulici, a nedugo na-
kon toga otvaraju i dućan 
u Gajevoj ulici. Dvadese-
tih godina prošlog stoljeća 
posao se počeo razvijati te 
je izgrađena Tvornica kar-
tonskih proizvoda u Savskoj 
cesti, tadašnji broj 28, dan-
as mjesto na kojem se nalazi 
zgrada Cibone. 

Posao cvijeta do početka 
Drugog svjetskog rata. Na-
kon njegovog završetka, 
nove vlasti nisu im bile nak-
lonjene. Nakon kraće stanke 
i zabrane rada, čim mu se 
ukazala prilika, Marijanov 
otac ponovno je otvorio kar-
tonažerski i knjigoveški obrt 
1956. godine u Gundulićevoj 
ulici 29, gdje se i danas nal-
azi.

Kartonaža Hudetz danas iz-
rađuje kutije raznih namje-
na od kartona, drva, različi-
tih ostalih prirodnih (koža) i 
umjetnih materijala. Bilo da 
je riječ o jeftinijim transport-
nim ili luksuznim kutijama 
za poklone, medalje, pla-
kete, privjeske, kravate, stat-
ue, gumbe, arhivske kutije…
Uz to proizvode mape od 
kartona, kože i raznih tkani-
na, tuljce - role za diplome 
raznih dimenzija i boja.
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Sofisticiranom zanatu udahnula je i svoju 
umjetničku notu
Knjigovežnica 1924, odnos-
no vlasnica Vesna Hrkač 
primila je priznanje Udružen-
ja za 100 godina predanog 
rada, postignute poslovne 
uspjehe i promidžbu obrt-
ništva. Tradicija i kvaliteta 
proizvoda urađenih u ovoj 
knjigovežnici prepoznat je 
i izvan granica Hrvatske. 
Švicarska organizacija „Mi-
chelangelo Foundation“ 
uvrstila ih je na popis člano-
va njihove zajednice „Homo 
Faber“, koja okuplja obrte 
prepoznate po izvrsnosti 
svojih obrtničkih vještina i 
dugoj tradiciji.

- Ponosna sam na ovo 
priznanje i jako mi puno 
znači. Drago mi je što su dru-
gi prepoznali moju ljubav 
prema ovom poslu i obitel-
jskoj tradiciji – rekla je Vesna. 

Priča o ovom zagrebačkom 
obrtu počinje 20-ih godi-
na prošlog stoljeća, kada 
je Pavao Danilović otvorio 
knjigovežnicu u Martićevoj 
ulici na broju 5. Vizura tog 
dijela grada bila je tada sas-
vim drugačija nego danas, a 
kako je Zagreb rastao i mi-
jenjao se, ova lokacija pola-
ko je postala dio njegovog 
najužeg centra. I danas kroz 
prozor podrumskog objekta 
možete vidjeti terase obližn-
jih kafića u kojima ljudi uži-
vaju u druženju i ne znajući 
da se u njihovoj neposrednoj 
blizini nalazi najstarija kn-

bio u svom zenitu i imali smo 
puno posla. Ja sam imala 
nekog iskustva u ovom pos-
lu jer sam znala pomagati 
mami i zaraditi si za džepa-
rac za ljetovanje, ali nikad ni-
sam mislila da ću raditi ovdje 
– objasnila je obrtnica.

Vesna je zavoljela ovaj 
posao te je jednom kvalitet-
nom zanatu udahnula i svo-
ju umjetničku notu. Naročito 
ju je zanimao zlatotisak, a 
poslije se pronašla u restau-
riranju starih knjiga. Njezin 
pristup različit je od onoga 
Restauratorskog zavoda i 
restauratorske struke, koji 
knjigu obnavljaju puno stu-
dioznije kako bi ona završila 
nekoj u vitrini. Ona želi kn-
jizi udahnuti život i vratiti je 
njezinom vlasniku.

jigovežnica u gradu. Već sto 
godina ovaj mali obiteljski 
obrt izrađuje knjige.

Pred početak Domovinskog 
rata Vesna se našla pred is-
tim izazovom kao njezina 
majka tri desetljeća rani-
je. Nakon što je na Filozof-
skom apsolvirala povijest 
umjetnosti i komparativnu 
književnost, na Akademiji 
dramskih umjetnosti diplo-
mirala je filmsku montažu i 
radila je jedno desetljeće kao 
samostalni umjetnik. Dobila 
je i ponudu za posao na Hr-
vatskoj radio televiziji, ali to 
je odbila i odlučila je preuzeti 
obiteljski obrt.

- Muž je otišao u rat, a ja sam 
doma imala dvoje djece. No, 
na svu sreću ovaj obrt tada je 
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Atelier Marković dobitnik Nagrade Grada Zagreba

Povodom obilježavanja 
Dana Grada Zagreba održa-
na je svečana sjednica Sk-
upštine Grada Zagreba na 

kojoj su dodijeljena prigod-
na priznanja. 

Nagradu Grada Zagreba u 

znak javnog priznanja za 
osobite uspjehe, ostvaren-
ja i zasluge u radu dobio je 
Atelier Marković. 

“Posao koji su pokrenuli moj djed pa zatim nastavili 
moj otac i ja neće nestati kada ja odem u mirovinu.”
Atelier je još davne 1919. 
godine osnovao Josip Mar-
ković, a tradiciju obiteljskog 
posla nastavlja i treća gen-
eracija. Sin Josip naslijedio 
ga je 1962. godine, a 2000. 
godine, posao preuzima 
unuk Damir sa suprugom 
Tajanom.

Više od stogodišnjeg posto-
janja ovog obrta obilježeno 
je vrhunskom uslugom i du-
goročno dobrim odnosom s 
klijentima i kupcima, koji se 
temelji na povjerenju i uza-
jamnom poštovanju. Iz gen-
eracije u generaciju prate ih 
njihove vjerne mušterije.

Prostor u kojem se nala-
zi Atelier Marković vrlo je 
ugodan i topao, doima se 

poput velikog dnevnog bora-
vka u kojem biste rado pro-
vodili vrijeme. Dašak glamu-

FO
TO

: Ivica Bitunjac
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ra donose pomno odabrani 
raskošni, ali nenametljivi de-
talji. Sve u svemu, osjeti se 
ljubav vlasnika, bračnog 
para Marković, prema umjet-
nosti i lijepim predmetima. 
To je jedan od onih prostora 
koji je tako zagrebački a is-
tovremeno i tako europski, 
poput nekih sličnih prostora 
u Beču ili Parizu ili u nekoj 
drugoj europskoj metropo-
li. Za svaku pohvalu je i čin-
jenica da je idejno uređenje 
prostora djelo supružnika 
Marković.

Ovo veliko priznanje 
oduševilo je poznatog za-
grebačkog obrtnika i pred-
stavlja nagradu za predani 
rad generacija ove obitelji. 

- Priznanje nam puno znači 
jer je to priznanje za naš sto-

godišnji rad, profesionalan 
pristup klijentima i njego-
vanje tradicije na koju smo 
jako ponosni – istaknuo je 
Damir. 

Četvrta generacija već je 
spremna da nastavi obitel-
jsku tradiciju. Kćer i sin koji 
pokazuju interes za ovu 
struku i sa svojim roditeljima 
rade u atelieru. 

- Ovaj obrt ima budućnost. 
Posao koji su pokrenuli moj 
djed pa zatim nastavili moj 
otac i ja neće nestati kada 
ja odem u mirovinu. Sva-
ka generacija ugradi nešto 
novo tako da pratimo tren-
dove i modu u našem poslu 
– pohvalio se obrtnik. 

Kako kaže, nije ga strah za 
budućnost njegove djelatno-

sti. Klijenti danas žele kom-
pletnu uslugu što uključuje 
pomoć pri odabiru okvira, 
dostavu te montažu slika i 
ogledala, kao i savjete prili-
kom izbora staklenih ograda 
i tuš kabina.

- Ručni rad nikada neće izum-
rijeti jer se neke stvari uvijek 
rade po mjeri i po posebnim 
zahtjevima klijenata tako da 
ni cijena nije uvijek presudni 
faktor za izradu unikatnih 
okvira i ogledala. Mislim da 
uz pošten pristup i kvalitet-
nu izradu nema straha za 
budućnost tradicijskih i um-
jetničkih obrta – kaže ovogo-
dišnji laureat. 

Markovići izrađuju unikatna 
ogledala, staklene stolove ili 
police te uramljuju slike, fo-
tografije, tapiserije, goblene 
i drage uspomene. U proiz-
vodnji koriste samo vrhunski 
materijal, a ručno rade po-
zlatu i srebrenje okvira.

- Cijene su nam malo više, 
ali naši klijenti žele vrhun-
sku kvalitetu. Cijena im ne 
predstavlja problem, tj. pre-
poznali su da kvaliteta znači 
malo višu cijenu – zaključio 
je Damir.

Mnogobrojne nagrade os-
vojene u Hrvatskoj govore o 
kvaliteti i tradiciji koju pruža 
obrt Atelier Marković. Na zi-
dovima njihove radionice su 
brojna priznanja  Hrvatske 
obrtničke komore, Obrtničke 
komore Zagreb i Udruženja 
obrtnika grada Zagreba.
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Obrtništvo je IN - 161 novi zagrebački obrtnik 
položio majstorski ispit

Obrtnička komora Zagreb 
provela je majstorske ispite 
koje je uspješno položilo 
161 kandidat s područja Gra-
da Zagreba i Zagrebačke 
županije.

Nakon što su uspješno 
položili majstorski ispit, 
novim majstoricama i ma-
jstorima 20. lipnja svečano 
su dodijeljene majstorske 
diplome. U veliku obitelj 
obrtnika primljen je 161 kan-
didat koji je uspješno položio 
majstorske ispite na jesens-

kom roku 2023. godine i pro-
ljetnom roku 2024. godine.
- Biti majstor na današnjem 
tržištu rada je izazovno, ali 
lijepo i produktivno. Mjesta 
u srednjim strukovnim škol-
ama više da i nema, interes 
je jako velik, a svake godine 
imamo povećanje broja obrt-
nika. Obrtništvo je IN. Nikad 
nije bila veća potreba za 
majstorima i uvijek ih nedo-
staje. Drago mi je da im broj 
raste, jer se borimo da se rad 
njihovih ruku cijeni. Moraš 
se odlučiti da postaneš obrt-

nik, a to onda postaje velika 
odgovornost. Da bi postao 
majstor, poslije završene 
srednje strukovne škole, sli-
jedi tri godine prakse nakon 
koje se može pristupiti ma-
jstorskom ispitu. Zato je rad 
pravog majstora izuzetno 
kvalitetan - rekao je preds-
jednik Obrtničke komore Za-
greb Antun Trojnar.

Svoje diplome  dobilo je 
44 majstora s područja 
Udruženja obrtnika grada 
Zagreba, troje s područja 
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Udruženja ugostitelja grada 
Zagreba, 4 iz Dugog Sela, 
osam iz Jastrebarskog, 7 iz 
Samobora, troje iz Svetog 
Ivana Zeline, 12 iz Velike 
Gorice, 4 iz Vrbovca, 12 iz Za-
prešića, 4 iz Vrbovca, 10 iz 
Sesveta, te njih 56 s područ-
ja cijele Hrvatske te Austrije i 
Njemačke.

- Dodjela ovih diploma 
služi kao sjajan nastavak 
obrtničke tradicije u gradu 
Zagrebu gdje imamo čak 
23.000 registriranih obrta 
u kojima je zaposleno oko 
32.000 ljudi. Prepoznali 
smo ove djelatnosti kao kl-
jučnu gospodarsku granu i 
trudimo ih se kroz proračun 
Grada Zagreba podržati. Ove 
godine smo za njih osigura-
li 1,3 mil. eura - istaknuo je 
zamjenik gradonačelnika 
Luka Korlaet.

Majstorski ispit je najviši 

stupanj obrazovanja u obrt-
ničkim zanimanjima kojim 
se stječe strukovna kvali-
fikacija i titula majstora  To 
su državno priznati ispiti, 
regulirani Zakonom o obrtu 
i Pravilnikom o postupku i 
načinu polaganja majstorsk-
og ispita, te ispita o stručnoj 
osposobljenosti.

-Danas majstori nikad nisu 
bili poželjniji, cjenjeniji te 
plaćeniji i to je ono što je 
zalog za budućnost našeg 
gospodarstva. Svojim ru-
kama stvarat ćete nove vri-
jednosti i time doprinijeti 
razvoju naše sredine te osig-
urati svojoj egzistenciji. Ima-
mo preko 118.000 obrtnika 
u Hrvatskoj, a zapošljavamo 
230.000 radno sposobnog 
stanovništva. Obrtništvo 
je naša kultura, identitet i 
tradicija, a simbol obrtništ-
va su vaše zlatne ruke. Ovaj 
ispit vam je jedan stupanj 

više, priznanje da to što ra-
dite i stvarate ima poseban 
pečat kvalitete i vrijednos-
ti-istaknuo je predsjednik 
Hrvatske obrtničke komore 
Dalibor Kratohvil.

Vjerujemo da je i zagrebač-
ki obrtnički sajam uvelike 
pridonio popularizaciji stru-
kovnih zanimanja. Na ovo-
godišnjem 9. Zagrebačkom 
obrtničkom sajmu prezen-
tiralo se 66 obrtničkih stru-
ka, predstavljeno je 22 obrt-
ničkih i srednjih strukovnih 
škola grada Zagreba i Za-
grebačke županije, a sajam 
je posjetilo rekordnih 6.000 
učenika osnovnih škola.

Mirna Bevanda Marušić 
položila je majstorski ispit za 
bravarku. 

- Već 17 godina predajem 
praktičnu nastavu prvim 
razredima u Strojarskoj obrt-
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ničkoj školi.  Zavoljela sam 
metal i odlučila se da kren-
em položiti majstorski ispit. 
Diploma mi znači jako puno, 
mogu usavršiti svoje znan-
je, svoje iskustvo prenijeti 
na svoje učenike, a kasnije 
možda otvorim i svoj obrt - 
rekla je majstorica.

Majstorska diploma je vri-
jednosni dokument koji je 

dokaz stručnosti i kvalitete 
te otvara mogućnosti za dal-
jnje napredovanje u karijeri, 
za otvaranje obrta-tvrtke, 
izvođenje praktične nastave 
i vježbi naukovanja i veću 
konkurentnost u predstavl-
janju i poslovanju.

Stjepan Nemčić je majstor 
galanterist koji nastavlja 
obiteljski posao. 

- Ova diploma mi je prekret-
nica da nastavim dalje ono 
što su stvarali moji djedovi, 
roditelji, pa se nadam da će 
ju nastaviti i moji nasljed-
nici. Osim strukovnog rada 
u radioni, samostalno radi-
mo i marketing, promociju, 
prodaju, trudimo se biti efek-
tivni - objasnio je Nemčić.
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Zanetti i Trojnar sudjelovali na radnom sastanku s 
ministrom Antom Šušnjarom

Predsjednik Udruženja obrt-
nika grada Zagreba Ivica Za-
netti i predsjednik Obrtničke 
komore Zagreb Antun Tro-
jnar sudjelovali su na rad-
nom sastanku predstavnika 
Hrvatske obrtničke komore 
i ministra gospodarstva 
Ante Šušnjara. Sastanak je 
održan u Ministarstvu gos-
podarstva, a delegaciju je 
predvodio predsjednik Hr-
vatske obrtničke komore 
Dalibor Kratohvil. 

- Ovo je vaša kuća, otvoreni 
smo za suradnju po svim pi-
tanjima, kako bismo postigli 
rezultate na dobrobit obrt-
ništva – rekao je na početku 
sastanka ministar. 

Najavljen je zajednički rad na 
novom Zakonu u obrtu koji 
će imati za cilj modernizirati 
obrtništvo, s naglaskom na 
segment koji će obuhvaćati 
posebno uređenje malih tr-
govina, a kako ograničenja 

zovanja. Predstavnici HOK-a 
su ovom prilikom pozdravili 
najavljeno povećanje praga 
za paušalno oporezivanje na 
50.000 EUR, naglasivši da 
su u svojim zahtjevima argu-
mentirali potrebno povećan-
je spomenutog praga na 
60.000 EUR osobito s obzi-
rom na inflaciju. Također, is-
taknuli su potrebe za većim 
mogućnostima kreditiranja 
mikro i malih subjekata, za 
jednostavnijim pristupom 
sredstvima te lakšim i jed-
nostavnijim pristupom eu-
ropskim fondovima.

- Trebamo biti dio radnih 
skupina svih propisa i zako-
na koji utječu na život i rad 
nas obrtnika. Naša dužnost 
i obaveza je zastupati goto-
vo 119 tisuća naših članova 
te smo relevantan i neizos-
tavan sugovornik po svim 
pitanjima koja se tiču hr-
vatskog obrtništva - istak-
nuo je predsjednik HOK-a 
Kratohvil.

rada nedjeljom ne bi štetila 
samozaposlenim obrtnicima 
i njihovim obiteljima. 
Ministar je pozdravio takav 
prijedlog, istaknuo brojne 
prednosti postojećeg Zako-
na o trgovini za građane te 
izrazio svijest o specifičnim 
nišama u obrtništvu na koje 
takva ograničenja utječu u 
povećanoj mjeri, poput cv-
jećara i suvenirnica. Pred-
stavnici HOK-a ovom su 
prilikom izrazili i zahtjev 
za preuzimanjem vođenja 
Obrtnog registra, koji je sada 
u nadležnosti MINGO-a, u 
cilju jačanja komunikacije 
s obrtnicima prilikom otva-
ranja obrta, ali i tijekom nji-
hovog rada.

Tema je bila i potrebna i pred-
ložena reforma strukovnog 
obrazovanja koju HOK go-
dinama zagovara i promiče, 
sa snažnim naglaskom na 
učenju temeljenom na radu 
kao osnovi strukovnog obra-
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Premijer najavio novi Zakon o obrtu i uključivanje 
obrtnika u izradu prijedloga zakona koji reguliraju 
njihov rad

Svečanom akademijom na 
Zagrebačkom velesajmu 
obilježen je Dan Hrvatske 
obrtničke komore. Predsjed-
nik HOK-a Dalibor Kratohvil 
pohvalio se kako obrtništ-
vo iz godine u godinu bilježi 
stalni rast, ali i otkrio kako  
rast ne znači da je obrtnici-
ma lako. Za njega je za to 
najzaslužnija borbenost i us-
trajnost samih obrtnika.

- Prošle godine svi smo se 
veselili brojci od 108 tisuća 
obrtnika, a danas u Lijepoj 
našoj radi čak 118 792 obrta, 
koji zapošljavaju više od 
231 tisuću osoba. Narasli 
smo deset posto u odnosu 
na prošlu godinu - rekao je 
predsjednik Hrvatske obrt-
ničke komore.
Dodao je, kako  prije 30 go-
dina obrtnici nisu imali svoj 
dom, nisu imali svoj zakon, 
a danas predsjednik Vlade 
Republike Hrvatske sjedi u 

prvom redu na svečanoj Ak-
ademiji povodom obilježa-
vanja Dana Hrvatske obrt-
ničke komore. 

- Danas razmišljamo kako da 
naši cehovi i sekcije budu što 
aktivniji i snažniji. Kreato-
ri i komunikatori stavova 
struke. Osnivamo Fond sol-
idarnosti kako bismo po-
mogli našim kolegicama i 
kolegama pogođenim nes-
rećama. Izdvajamo sve više 
sredstava za stručne edu-
kacijske skupove na kojim 
okupljamo struku i tražimo 
rješenja za njihove prob-
leme. Bez sustavne brige za 
obrtništvo, nema ni njegov-
og napretka – poručio je šef 
HOK-a.

Predsjednik Vlade Andrej 
Plenković čestitao je hr-
vatskim obrtnicima 30. go-
dišnjicu obnoviteljske Sk-
upštine Hrvatske obrtničke 
komore te zahvalio na nji-
hovom doprinosu razvoju 
hrvatskog gospodarstva i 
društva.

- Mi se dobro poznaje-
mo budući da surađujemo 
proteklih osam godina. Naš 
dijalog i naša suradnja bile 
su plodne i korisne na do-
brobit ekonomije i države, ali 
i obrtnika. Proteklih nekoliko 
godina bili smo suočeni s kri-
zama, koje su ugrožavale eg-

zistenciju hrvatskih građa-
na, poduzetnika i obrtnika. 
Različitim paketima kriznih 
mjera nastojali smo pomoći 
onima kojima je ta pomoć 
bila nužna. Jedni od onih ko-
jima je ta pomoć bila itekako 
korisna su hrvatski obrtnici. 
Zato nije čudo da je od 2016. 
godine s tadašnjih 75 tisuća 
obrta, danas taj broj nara-
stao na 118 tisuća. To je čak 
43 tisuće više obrta u samo 
osam godina – istaknuo je 
Plenković.

Premijer je naglasio kako 
70 posto učenika upisanih u 
srednje škole pohađa stru-
kovno obrazovanje, a polovi-
ca njih obrtnička zanimanja. 
Za popularizaciju strukovnih 
zanimanja država je osig-
urala 15 500 stipendija, vri-
jednih 29 milijuna eura, a 
najavljena su i dodatna sred-
stva za poticanje mladih na 
upis strukovnih obrazovnih 
programa.

- Sljedeća faza bit će revid-
iranje Zakona o obrtu i izrada 
jednog novog zakona. Do-
bro sam čuo vašu poruku da 
želite biti uključeni u različite 
radne skupine zakonskih 
prijedloga koji se odnose na 
vaše djelatnosti. Mi ćemo tu 
poruku dijaloga i uključeno-
sti nastojati uklopiti u sve 
naše aktivnosti – zaključio je 
Plenković. 
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Povodom Dana Hrvatske obrtničke komore najuspješnijim 
obrtnicima dodijeljena su priznanja

Proslava Dana Hrvatske 
obrtničke komore bila je 
dobra prilika da se najus-
pješnijim obrtnicima dodjele 
priznanja Hrvatske obrtničke 
komore “Zlatne ruke” te pro-
movira nove majstorice i ma-
jstori obrta. 

Najprestižnije priznanje Hr-
vatske obrtničke komore 
– Statua „Zlatne ruke“ s 
poveljom, koja se dodjelju-
je kao priznanje za dugogo-
dišnji uspješan rad u obrtu 
i izniman doprinos razvoju 
hrvatskog obrtništva, ove 
je godine pripala petero hr-
vatskih obrtnica i obrtnika.
Nagrade su primili Nadica 
Golojuh iz Jastrebarskog, 
Tomislav Ivandija iz Osijeka, 
Dražen Kirigin iz  Splita, Jo-
sip Sabljak iz Ogulina i Igor 
Stipaničev iz Tribunja.

Tradicionalno, u sklopu pro-
grama svečane Akademije, 

Osim Statue i Majstorske 
diplome, dodijeljena je i Pla-
keta „Zlatne ruke“ s pisan-
im priznanjem koju su ove 
godine primili Ivan Grbeša, 
vlasnik MIDERA STUDIO 
VEZ, obrta za proizvodnju, 
trgovinu i usluge iz Kaštel 
Starog, vlasnica obrta za 
proizvodnju drvne ambalaže 
KOLEKS Ksenija Kolarević iz 
Molvi Greda, vlasnik ugos-
titeljskog obrta „Milan“ iz 
Pule Veljko Matić, vlasnik 
obrta za proizvodnju nam-
ještaja i metalnih dijelova 
MEDEXA iz Starog Slatinika 
Ivan Medved, vlasnik resto-
rana Fulin iz Ploča Ante Štr-
bić, vlasnik urarskog obrta 
iz Virovitice Dražen Tomac, 
vlasnik obrta AUTO RIO iz 
Malog Lošinja Aleksandar 
Volarić i  Marijana Zeljko, 
vlasnica frizerskog obrta za 
muškarce „Brzica“ iz Ivanko-
va.

odano je priznanje i novim 
majstorima i majstoricama 
koji su u proteklih godinu 
dana položili majstorski ispit, 
a u ime njih 414 diplomu je 
preuzeo mladi kuhar  Amos 
Novak.

- Iznimno mi je drago i velika 
čast biti dio obitelji majstora 
obrtnika, uz veliku zahva-
lu našim obiteljima i poslo-
davcima koji su najveća po-
drška i ključni u postizanju 
ovog uspjeha. Ovo nije samo 
priznanje našeg rada nego 
obaveza da nastavimo una-
pređivati sebe i graditi svoj 
posao. Nadam se da ćemo 
svojim radom i trudom biti in-
spiracija za buduće narašta-
je, baš kao što su prethodni-
ci bili nama. Oni su postavili 
visoke standarde, na nama 
je da gradimo svijet u ko-
jem je majstorstvo sinonim 
za kvalitetu, predanost i iz-
vrsnost – naglasio je Novak.
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Nadica Golojuh iz Jastrebarskog dobitnica priznanja 
Hrvatske obrtničke komore “Zlatne ruke”

Prvo što pomislite kad up-
oznate Nadicu Golojuh, 
slastičarku iz Donje Reke, 
predgrađa Jastrebarskog, 
jest koliko ova žena ima 
pozitivne energije. Uvijek je 
nasmijana, čime osvaja kli-
jente, ali i slučajne prolazni-
ke, a mozak joj radi 100 na 
sat. Uvijek ima ideju više, 
zbog čega joj se kupci izno-
va vraćaju i odlaze kući za-
dovoljni, a većina i punog 
trbuha. Nadica je obrtnica, a 
njezine ideje i projekti nadi-
laze samo jedno radno mjes-
to, što dokazuje posljednjih 
36 godina.

Već godinama zapošljava 
iste djelatnice u svojemu 
manufakturnom pogonu 
tradicijskih slastica u Donjoj 
Reki. S kćeri Ines te sinovi-
ma Mislavom i Nikolom vodi 
i posao organiziranja i de-

koriranja vjenčanja. Sad već 
davne 2001. godine u Jastre-
barskom je otvorila prodava-
onicu specijaliziranu za mla-
dence i cvjetni atelje Sunce, 
koji je postao nezaobilazno 
mjesto za pripremu vjenčan-
ja, rođendana, krštenja i dru-
gih svečanosti.

Zbog svega toga, ali i mnogih 
drugih pothvata, Nadica je 
nedavno dobila najprestižni-
je priznanje Hrvatske obrt-
ničke komore, statuu “Zlatne 
ruke” s poveljom. Jedna je od 
pet nagrađenih na obilježa-
vanju 30. godišnjice rada 
HOK-a.

- Kad su me obavijestili iz 
HOK-a da sam dobila tako 
prestižnu nagradu, bila sam 
zaista sretna. Nakratko sam 
se preispitivala jesam li je 
zaslužila, ali moj životni put 

bio je potvrda da je došla u 
prave ruke. Ta statua dobit 
će i posebno mjesto u mo-
joj proizvodnji kako bi bila 
poticaj mojim djelatnicima 
i novim obrtnicima – rek-
la nam je ponosno Nadica, 
koju smo ulovili za razgovor 
dok je radila svoj specijalitet, 
jaskanske štruklje.

Naime, nema čovjeka u široj 
okolici Jastrebarskoga koji 
nije probao ili naručio njez-
ine kolače.

- U jaskanskom kraju tradici-
ja je izrada domaćih kolača, 
pa su na njima odgajane 
mnoge generacije mladih, 
koji danas znaju i cijene tu 
tradiciju te uživaju u njoj, 
tako da se vjenčanja, krstit-
ke i rođendani ne mogu 
zamisliti bez domaćih ko-
lača, a tradicija se nastavl-

FO
TO

: D
ražen Kopač
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ja s mnogobrojnim mladim 
praktikantima koji kod mene 
prolaze naukovanje – rekla 
je Nadica, koja i sama oboža-
va slatko.

Dodala je kako izrada ko-
lača, osim recepta i posebne 
pažnje, zahtijeva znanje i 
ljubav.

- Omiljene su mi tradiciona-
lne slastice, salenjaci, giban-
ice, paprenjaci, greblica ili 
copanjek, a najdraži su mi 
štruklji. To je tradicionalni 
kolač koji se u našem kraju 
izrađuje stotinama godina 
– kaže nam ova slastičarka, 
koja obožava štrukle sa slat-
kim punjenjem, i to od višnje.

Pojasnila nam je da to, u 
narodu znano i cijenjeno na-
cionalno jelo, zapravo pot-
ječe iz toga kraja.

- U Jaski su oni morali biti 
tanki. Tijesto mora biti rađe-
no na 40 stupnjeva da se 
suši. Kad se jedu, moraju biti 

hrskavi. Zagorci su poslije 
brendirali svoju verziju, no 
to nije to. Ovi slani štruklji, 
koje radimo sa sirom, dobri 
su ako uz njih, recimo, pijete 
vino. Sir je dobar kao prijelaz 
jer neutralizira okuse, pa 
možete nastaviti degustaci-
ju – kaže nam iskusna Nad-
ica.

Svoje sposobnosti i tajne do-
brih štruklji ne skriva nego 
diljem Hrvatske rado po-
kazuje tehnike razvlačenja 
tijesta i punjenja. To doslov-
no radi na štandu, kraj kojeg 
ima postavljen stol za rad.
- Prezentacije radim na licu 
mjesta i na štandu nastane 
tolika gužva zainteresiranih 
domaćih i turista da ne mogu 
svi doći na red. To je i jedino 
pogodno za toplo vrijeme jer 
je vrlo važno za štruklje da je 
što viša temperatura kad ih 
radimo, da se ta kora suši – 
kaže Nadica.

No nije uvijek radila taj 
posao. Školovala se za kro-

jačicu, a kad je napunila 18 
godina, shvatila je da joj 
životni put nije biti na jed-
nome mjestu i raditi isto. 
Svjesno je željela, kaže nam, 
mnogo se više dati i žrtvova-
ti za obitelj, kraj i domovinu.
- Splet okolnosti i strah da 
ne opstanem kao mlada po-
duzetnica tjerali su me da 
radim još neke interesantne 
poslove. Bili su to proizvodn-
ja cvijeća, organiziranje raz-
nih manifestacija, modnih 
revija s poznatim glumcima 
i kreatorima te humanitarnih 
akcija. Otvaranje prve, pa 
i druge, privatne trgovine 
stvorili su novo iskustvo i 
izazov. Zadnjih petnaestak 
godina posebno mjesto u 
mojem poslu zauzima izrada 
kolača. Tad sam već imala 
kompletnu ponudu za mlad-
ence – kaže nam Nadica.

I danas su njezini kolači ve-
oma traženi na vjenčanjima, 
a bude ih od 25 do 30 vrsta. 
Tko uspije rezervirati ovu 
obrtnicu za svoj najljepši 
dan doslovno je srećković. 
Naime, godišnje se može 
posvetiti i odraditi tek 20 
vjenčanja. Toliko joj drugi 
poslovi dopuštaju.

- Najizazovniji poslovi 
pri proizvodnji kolača su 
vjenčane torte, za koje 
ukrase radim najviše rukom i 
za koje su potrebni određena 
vještina, iskustvo te primje-
na novih tehnologija. Mnogi 
kupci iznenade se izgledom 
i kažu da je ispalo iznad 
očekivanog – opisuje Nadi-
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ca, čija su slatka čuda dobi-
la mnogobrojne nagrade na 
natjecanjima slastičara.

‘Nisu se zasitili mojih ko-
lača’

U svemu joj uvelike pomaže 
i obitelj, pogotovo kad ima 
veće narudžbe. No ni oni 
nisu imuni na čari mamine 
kuhinje.

- Prvo što djeca pitaju kada 
dođu doma je: ‘Gdje je 
mama?’. Drugo pitanje je ‘Je 
li koja narudžba gotova?’. 

Nisu se zasitili mojih kolača 
– navodi kroz smijeh Nadica 
i dodaje kako je sretna što 
se u poslu može osloniti na 
svoje zaposlenike.

- U mojoj proizvodnji rade 
izuzetno spretne i marljive 
djelatnice koje me mogu 
zamijeniti u svim trenucima i 
omogućiti mi barem mali od-
mor, iako ga mi poduzetnici 
vrlo malo koristimo. Moram 
priznati da sam na kraju sva-
kog radnog dana jako umor-
na. Jedva dođem do kreveta 
i govorim kako ću prestati 

ovako puno raditi. No čim se 
probudim, imam deset novih 
ideja vezanih za posao. I 
tako već 36 godina – prizna-
je nam obrtnica.

Njezin životni moto je, kaže 
nam, “ostavi nešto iza sebe 
sljedećim generacijama”. 
Mladim obrtnicima poruču-
je da budu hrabri, da imaju 
volju, ideju, viziju i cilj te da 
nikad ne posustaju.

NATIVE STUDIO 24SATA

Naši groomeri sudjelovali su na svjetskom kongresu 
u Riminiju

Članovi Sekcije veterinara i 
groomera Udruženja obrt-
nika grada Zagreba posjetili 
su Rimini. U ovom talijans-
kom gradu okupilo se više 
od 600 frizera pasa i vet-
erinara iz cijelog svijeta na 
manifestaciji Iv San Bernard 
World Congress 2024..
Priliku da čuju novitete iz 

struke i usavrše svoje vješ-
tine iskoristilo je 13 hrvatskih 
groomera. Svi oni mogli su 
doznati nešto više o novim 
spoznajama u dermatologiji 
i ozon terapiji kože, ali i vi-
djeti demonstraciju šišanja 
11 pasmina pasa.

- Ovakve manifestacije su 

nam jako važne, jer samo 
kvalitetnom edukacijom i 
vlastitim usavršavanjem 
možemo napredovati. Ra-
zumijevanje procesa skrbi i 
njege kućnih ljubimaca važ-
no je za održavanje njihovog 
zdravlja – rekla je Inga Dvo-
jković, pročelnica Sekcije 
veterinari i groomeri. 
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Na inicijativu Obrtničke komore Zagreb delegacija 
posjetila Hrvatski olimpijski odbor

Predsjednik Hrvatskog 
olimpijskog odbora (HOO) 
Zlatko Mateša i glavni ta-
jnik Siniša Krajač primili su 
izaslanstvo Hrvatske obrt-
ničke komore (HOK) na čelu 
s predsjednikom Daliborom 
Kratohvilom. Uz njega, na 
sastanku su bili  potpreds-
jednik HOK-a Antun Trojnar, 
predsjednik Odbora za gos-
podarstvo, međunarodnu 
suradnju i sajmove HOK-a 
Ivica Zanetti, voditeljica 
Odjela za odnose s javnošću 
Maja Popović i obrtnik Vje-
koslav Terihaj. Razgovaralo 
se o mogućnostima buduće 
suradnje.

S obzirom na javne ovlasti 
Hrvatske obrtničke komore 
u području redovnog i daljn-
jeg obrazovanja za obrtništ-
vo, potrebni su joj promotori 
obrtničkih zanimanja kako bi 

se u što većoj mjeri približi-
la mladima. U programima 
stručnih osposobljavanja 
moguće su i prekvalifikacije.

Čelnik HOO-a Mateša up-
oznao je goste s djelovanjem 
HOO-ova Karijernog centra 
za sportaše, upoznavši ih i 
s voditeljicom Centra, pro-
slavljenom olimpijkom Sn-
ježanom Pejčić. Spomenuo 
je da u traženju rješenja za 
drugu karijeru sportaša, 
svakako treba uzeti u obzir 
i obrtništvo. Predstavnicima 
HOK-a sugerirao je održa-
vanje seminara na kojem 
bi šira javnost upoznala što 
znači biti sportaš obrtnik.

Potporu povezivanju sporta i 
obrtništva dao je i predsjed-
nik Kratohvil. Prvi dužnos-
nik HOK-a naglasio je da su 
uspješni sportaši itekako 

poželjni kao promotori HOK-
ovih aktivnosti. Potpreds-
jednik Trojnar kazao je kako 
HOK ima i savjetodavnu 
službu za ulazak u svijet 
obrtništva te pojasnio pro-
ces koji kandidat treba proći 
do otvaranja vlastitog obrta.

Osim pomoći pri angažmanu 
sportaša u promociji HOK-a, 
glavni tajnik HOO-a Siniša 
Krajač istaknuo je mo-
gućnost HOO-ove promocije 
proizvoda hrvatskih obrt-
nika, „za što je prilika već 
za mjesec i pol u Hrvatskoj 
kući na Olimpijskim igrama 
u Parizu“. 

Nakon što su izloženi brojni 
aspekti možebitne surad-
nje, zaključeno je da se na 
budućim sastancima konk-
retizira i sadržaj sporazuma 
o suradnji HOO-a i HOK-a.

FO
TO

: H
O

O
, Vinko Knežević
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Instalacija „ Ja ću preživjeti…Hoćeš li ti?“ osvojila 
prvo mjesto u kategoriji cvjetno prostorne 
instalacije na Floraartu

Predsjednik Udruženja obrt-
nika grada Zagreba Ivica 
Zanetti posjetio je otvoren-
je 58. Međunarodne vrtne 
izložbe Floraart. U društvu 
gradonačelnika Tomislava 
Tomaševića obišao je pa-
viljon u kojem je izložena 
i instalacija članica našeg 
Udruženja. Za svoju kreaciju 
„ Ja ću preživjeti…Hoćeš li ti?“ 
floristice Udruženja obrtnika 
grada Zagreba osvojile su 1. 
mjesto u kategoriji cvjetno 
prostorne instalacije.

- Naša instalacija predstavl-
ja planet Zemlju. Na ovaj 
način željele smo progovo-
riti o problemu zagađenosti 
okoliša i pobuditi kod ljudi 
ekološku svijest. Moramo 
čuvati ono što nam je priroda 
dala – rekla je Josipa Čuvalo, 
pročelnica Sekcije florista. 

Na ovogodišnjem natjecanju 
članica OKZ-a  Sanja Hržić 
osvojila je treće mjesto u kat-
egoriji osobna prezentacija 
i drugo mjesto u kategoriji 
tema iznenađenja. Nagrađe-
ni su i radovi Rafaele Petrin-
ić pod nazivom „Čuvari“ kao 
i članice Mirjane Balun pod 
nazivom „Klofaj me nježno“, 
isto tako divljenje su izazvali 

i nagrađeni radovi obrtnica 
iz Udruženja obrtnika Samo-
bor pod nazivom „Izvor živo-
ta“.

Pod pokroviteljstvom Obrt-
ničke komore Zagreb pred-
stavili su se učenici drugih 
razreda smjera cvjećar iz 
Agronomske škole, Gos-
podarske škole Čakovec, 
Srednje škole Bedekovčina 
i Srednje škole Arboretum 
opeka Marčan s cvjetnim 
ukrasima za glavu. Prvo 
mjesto osvojila je učenica 
iz Agronomske škole Za-
greb Nikolina Vrapček, dru-
go mjesto pripalo je učenici 
Patriciji Horvat iz Srednje 
škole Arboretum Opeka dok 
je treće mjesto osvojila učen-
ica Valentina Šimuner iz 
Srednje škole Bedekovčina. 
Obrtnička komora Zagreb 
nastoji uvijek podržavati 
mlade nade u razvijanju svo-
jih sposobnosti u obrtničkim 
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zanimanjima.

Veronika Kuruc ukupna
pobjednica Hrvatskog
kupa florista

U sklopu najveće cvjetne 
manifestacije u ovom dijelu 
Europe održao se i Hrvats-
ki kup florista na kojem je 
snage odmjerilo osam nat-
jecatelja iz cijele Hrvatske u 
pet natjecateljskih discipli-
na.

Ukupna pobjednica nat-
jecanja je Veronika Kuruc, 
drugo mjesto osvojila je Lea 

Paska, a treća je bila Nikoli-
na Šarar Žvanović. 
Stručni žiri imao je težak 
posao prilikom izbora na-
jboljih radova po konkurenci-
jama, jer su natjecatelji ove 
godine bili izrazito dobro 
raspoloženi za natjecanje.

- Natjecatelji su svake go-
dine sve bolji. Mlada Lea 
predstavlja osvježenje i 
predstavlja mladu generaci-
ju koja dolazi. Veronika je i 
prošle godine bila pobjedni-
ca – rekla je članica stručnog 
žirija Ani Poklepović.

Kako kaže, i sama je bila 
natjecateljica te tvrdi da su 
ovakve manifestacije izrazi-
to važne za struku.

- Jako su nam važna ovakva 
natjecanje jer tu isprobava-
mo stvari, nove materijale i 
vrste cvijeća. Važno je pratiti 
trendove i graditi se kao flo-
rist – zaključila je Poklepović.

Najboljim floristicama 
priznanja su dodijelili preds-
jednik Udruženja obrtnika 
grada Zagreba Ivica Zanetti 
i predsjednik Obrtničke ko-
more Zagreb Antun Trojnar.
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Srednjoškolci iz strukovnih i obrtničkih škola na 
špici poručili – biti obrtnik je najljepše zanimanje!

U organizaciji Obrtničke ko-
more Zagreb 25. svibnja 
u centru grada održana je 
promocija strukovnih zani-
manja. Zagrebačkom špicom 
prošli su učenici srednjih 
strukovnih i obrtničkih škola.

-Konstantno radimo na pro-
mociji strukovnih zanimanja 
i poticanju učenika osnovnih 
škola na upise u srednje 
škole koje će im omogućiti da 
nakon završetka imaju kruh 
u svojim rukama. Raduje nas 

što su prepoznali prednosti 
obrtništva pa iz godine u go-
dinu imamo sve veći odaziv, 
a za neke škole vlada toliki 
interes da su odmah popun-
jene sve kvote-naglasio je 
predsjednik Obrtničke ko-
more Zagreb Antun Trojnar. 

Dodao je kako svake godine 
sve veći broj obrtnika polaže 
majstorske ispite, učlanju-
je se u udruženja te ulažu 
u dodatno obrazovanje što 
ukazuje na činjenicu nji-

hovog predanog truda, rada 
i praćenja trendova u cilju 
pružanja vrhunske usluge.

Obrtnička zanimanja imaju 
mnoge prednosti. Jedna od 
glavnih je praktično obrazo-
vanje koje strukovne škole 
pružaju. Učenici imaju pri-
liku odmah primijeniti svo-
je znanje u praksi, stvara-
jući čvrstu osnovu za svoju 
buduću karijeru.  

- Najbitnija je dobra praksa, 
jer se tamo nauči najviše. U 
školi učimo osnove, a u hote-
lu ili restoranu se baš potiče 
zanimanje. Kvalitetnih ku-
hara uvijek nedostaje, tako 
da se može i dobro zaraditi 
- rekao je Niko Spajić, koji se 
školuje za kuhara.

Osim toga, obrtnička zani-
manja često pružaju veću 
sigurnost zaposlenja, budući 
da su potražnja za vještim 
radnicima u ovim područji-
ma često izuzetno visoka. 

- Mnogo sam naučio u školi 
o radu sa suhom gradnjom, 
knaufom. Plaće su jako ve-
like, posao je sve traženiji, 
tako da ću imati dobre pri-
like kad završim -istaknuo je 
Jasmin Roth, budući monter 
suhe gradnje.

Obrtnička zanimanja omo-
gućavaju individualni prist-
up učenju, gdje se svaki uče-
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nik može fokusirati na svoje 
jače strane i razvijati vještine 
koje su mu najpotrebnije. 
Ova prilagodljivost često re-
zultira visokim stupnjem za-
dovoljstva učenika i većom 
motivacijom za učenjem. 
- Imamo jako puno smje-
rova i kvalitetne profesore 
koji nas puno toga nauče i 
za život i za struku. Imamo 
jako puno izbora i svatko se 
može pronaći u nekom dije-
lu. U slastičarstvu možemo 
razviti svoje sposobnosti te 
izraziti kreativnost i nove 
okuse - poručila je Nataša 
Čolakić, učenica koja se ško-
luje za slastičarku.

Mogućnost samozapošlja-
vanja i poduzetništva odmah 
nakon završetka obrazo-
vanja gotovo je na 100%. 

Učenici imaju priliku razviti 
svoje vještine i talente, te 
pokrenuti vlastiti posao ili 
obrt, što može donijeti ne 
samo financijsku stabilnost 
već i osjećaj samostalnosti i 
osobnog uspjeha. 

- Škola ima mnogo izbora 
raznih zanimanja, imamo 
puno praktikuma, profesori 
nam prenose puno znanja. 
Naučila sam mnogo toga o 
sommelierstvu, koktelima, 
posluživanju...dobra pri-
prema za budućnost - ot-
krila je Matea Stojsavljević 
buduća konobarica.

Promocija strukovnih za-
nimanja i obrtničkih vješti-
na važna je kako bi se pre-
poznale sve prednosti ovih 
profesija i kako bi se potak-

nulo više mladih da razmotre 
mogućnosti u ovim područji-
ma. Zagreb je grad obrtnika 
i tradicije, a zanati su njegov 
simbol. Stoljetna tradicija 
ručne izrade raznih proiz-
voda, ali i vrijedne ruke bro-
jnih obrtnika, nezamisliva su 
svakodnevica metropole.

Učenici koji su se angažirali 
u ovoj inicijativi pokazali su 
svoju važnu ulogu u poti-
canju interesa za strukovno 
obrazovanje i promicanju 
raznolikosti karijernih pute-
va među mladima. Učeni-
ci su distribuirali brošure s 
informacijama o upisima i 
promo materijale. Ova inici-
jativa nije samo korisna za 
potencijalne buduće sredn-
joškolce, već i za zajednicu u 
cjelini.
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U Hrvatskoj obrtničkoj komori održan je 12. Susret 
trgovaca

Predstavnice resornog Mini-
starstva gospodarstva su 
okupljenima dale ključne in-
formacije o zakonodavnom 
kontekstu koje su obuh-
vaćale prava i obveze trgo-
vaca u odnosu na potrošače 
te trgovinu putem interneta, 
dok je predstavnica HOK-a 
dala pregled potencijalnih 
EU projekata i natječaja za 
trgovce. U sklopu Susreta 
održana je i panel rasprava 
na temu budućnosti i izazo-
va male trgovine, a u istoj su 
sudjelovali Mirko Budimir iz 
Hrvatske udruge poslodava-
ca, Josip Zaher u ime Hr-
vatske gospodarske komore, 
Ivan Ćibarić ispred Saveza 
udruga malih trgovaca RH 
te predstavnici Hrvatske 
obrtničke komore, predsjed-
nik Organizacijskog odbora 
Susreta i član Predsjedništ-
va HOK-a Darko Knežević i 
članica Ceha trgovine HOK-a 
Lidija Huten. Sudionici su 
istaknuli i problematizirali 
ograničenje rada nedjeljom, 
ali i naglasili problem radne 
snage, nedostatak podrške 
države sektoru i sredstava 
za modernizaciju i ulaganja, 

ali i spremnost samih malih 
trgovaca na pravovremenu 
prilagodbu fluktuirajućim 
tržišnim trendovima kao 
preduvjet opstanka i uspje-
ha.

Na panel i predavanje osvrn-
uo se i predsjednik Udružen-
ja trgovaca Zagreb  Siniša 
Dobraš.

- Mislim da je ovo jedan od 
boljih načina kako da po-
mognemo malim trgovcima. 
Na susretu smo se dotakli 
gorućih tema što muči male 
trgovce, a to je zakon o tr-
govini, 16 radnih nedjelja. 
Čuli smo i o drugim važnim 
pitanjima, kao sto su nat-
ječaji i zajmovi za trgovce 
kako i gdje se prijaviti, tr-
govina preko interneta, pra-
va potrošača i ostale važne 
zakonske regulative. Do-
neseni su razni prijedlozi i 
zaključci koji će biti poslani 
prema resornom ministarst-
vu. Mišljenja sam da je ovo 
jedan dobar put gdje se tr-
govci nalaze i iznose svoje 
probleme te ih zajedničkim 
snagama pokušavaju riješiti 

- istaknuo je Dobraš.

Ovom prilikom Ceh trgov-
ine HOK-a je formulirao i 
predstavio zaključke za un-
apređenje sektora te će ih 
uputiti nadležnim tijelima 
na postupanje. Tako je (1) 
zatraženo od nadležnog 
Ministarstva omogućavan-
je prava svakog obrtnika da 
sam odluči hoće li će raditi 
nedjeljama i praznicima, a 
osobito ako u obrtu radi sam 
vlasnik ili njegova obitelj. Is-
taknuto je da je (2) sektoru 
trgovine potrebno omogućiti 
javljanje na državne, župani-
jske i gradske potpore te 
da se konkretnim mjerama 
potiče i sufinancira mala tr-
govina u ruralnim i otočnim 
područjima, s obzirom na to 
da su trgovci redovito iskl-
jučeni iz mogućnosti prija-
va na natječaje ili potpore, 
a interes i potrebe za iste 
su velike. Također, detek-
tirano je da je (3) potrebna 
veća kontrola prodaje putem 
društvenih mreža prema 
neregistriranim subjektima 
kako bi se što više smanji-
la nelojalna konkurencija i 
zaštitila mala trgovina, kao i 
(4) potreba za sufinanciran-
jem najma prostora koji su u 
vlasništvu grada, županije ili 
države u situaciji gdje su po-
godnosti i poticaji za trgovce 
mali ili ne postoje, a u svrhu 
njihovog lakšeg poslovanja i 
osiguranja opstanka.
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Učenici Industrijske strojarske škole u posjetili Novo 
Mesto
Industrijska strojarska škola 
(ISŠ) iz Zagreba omogućuje 
svojim učenicima kvalitet-
no strukovno obrazovanje i 
osposobljavanje, a kako bi 
učenici ostvarili svoj puni 
potencijal već šestu godinu 
zaredom provode se Eras-
mus+ programi, koje koor-
dinira nastavnica u zvanju 
savjetnice Meri Ružević. 
Zahvaljujući Erasmus+ 
akreditaciji, u svibnju 2024. 
godine provedena je dvot-
jedna mobilnost učenika u 
Sloveniji u Novom Mestu za 
dvojicu učenika u zaniman-
ju CNC operater i to učenika 
2.g razreda Stivena Vrljića 
te učenika 3.g razreda Roka 
Blaževića kojima je u prat-
nji bio nastavnik Dubravko 
Glivetić.

Učenici i nastavnik u Novom 
Mestu boravili su od 5. do 17. 
svibnja 2024. godine te su 
bili smješteni u učeničkom 
domu iz kojeg su svako jutro 
odlazili u obližnji Školski cen-
tar Novo Mesto na stručnu 
praksu. Nastavnik Glivetić i 
učenici Roko i Stiven imali su 
mogućnost obilaska odjela 
Školskog centra uz pratnju 
domaćina Tomaža Pintariča, 
koji je voditelj Erasmus+ pro-
jekata i obrazovanja odras-
lih te su dobili uvid u metode 
i tijek odvijanja praktične 
nastave u odjelima za me-
hatroniku, automehaniku, 
autolimariju, alatničarstvo, 

CNC, CAD i CAM tehnologi-
ju, a imali su priliku vidjeti i 
kako se provodi nastava u 
drugim obrazovnim sektori-
ma kao što je prerada drva 
gdje učenici također koriste 
CNC tehnologiju.

Učenici ISŠ-a,  sa slovenskim 
kolegama, tijekom 10 radnih 
dana imali su zadatke izrade 
tehnološke dokumentacije, 
programiranje i simulacija 
izrade strojnog dijela. Vješti-
na je to koja od učenika 
zahtijeva da može proučiti 
i interpretirati složene teh-
ničke crteže i specifikacije 
te raditi na visokom stupnju 
preciznosti i detalja. Učenik 
u zanimanju CNC operater 
mora biti vješt u radu s met-
alima i razumjeti kako metali 
reagiraju na različite procese 
te biti kvalificirani operater 
računala kako bi se služio 

softverom specifičnim za 
određenu industriju.

CAD/CAM tehnologije da-
nas su sveprisutne u svim 
industrijskim granama koje 
se koriste za proizvodnju 
proizvoda kao što su dijelovi 
strojeva i uređaja, automo-
bili, zrakoplovi, kalupi za 
alate, medicinska proteti-
ka, mobiteli, igračke itd. Da 
bi se oblikovao gotov dio, 
postupak rezanja može se 
započeti od punog bloka, 
prethodno obrađenog dije-
la, odljevka ili otkivka, a na 
osnovu tehničkog crteža. 
Razrada tehnologije izrade 
dijela zahtijeva vještine či-
tanja i tumačenja složenih 
tehničkih crteža, poznavanje 
i specifikacije potrebnih ma-
terijala i alata, rad s visokim 
stupnjem preciznosti, vješ-
tine obrade metala i razumi-
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jevanja kako metali reagiraju 
na različite procese, pozna-
vanja ručnog i strojnog pro-
gramiranja, generiranja G 
koda korištenjem CAD/CAM 
industrijskih programa te je 
potrebno biti visoko kvalifi-
ciran rukovatelj strojevima 
tj. CNC operater što je stru-
kovna kvalifikacija koju će 
učenik Roko Blažević steći 
ove godine po završetku tro-
godišnjeg obrazovanja dok 
će Stiven Vrljić svoje obra-
zovanje sa svim navedenim 
kvalifikacijama završiti sl-
jedeće šk. god. Iskustvo rada 
u Školskom centru sigurno 
je doprinijelo poboljšanju 
stručnih kompetencija. 

Učenici su u Školskom centru 
uz strukovne vještine razvi-
jali i druge kompetencije jer 
je za CNC operatera iznim-
no važno da posjeduje ko-
munikacijske vještine kako 
bi sa suradnicima uspješno 
i profesionalno komunici-
rao o poslovnim zadacima 
te bio u stanju voditi man-
ji tim suradnika. Erasmus+ 
mobilnost u Sloveniji i timski 
rad s učenicima iz Školskog 
centra poboljšao je  vješ-

tine koje učenicima pomažu 
da u odnosu prema klijenti-
ma pokažu profesionalnost, 
uvažavajući zahtjeve klijen-
ta, ali istodobno pruže klijen-
tu stručne savjete.

ISŠ tim je u okviru Školsk-
og centra obišao suvreme-
no opremljenu knjižnicu, 
dvorane i terene za tjele-
snu i zdravstvenu kulturu 
te multimedijalni centar pri 
čemu su domaćini isticali 
da osim strukovnih vješti-
na, veliku pozornost pridaju 
i razvoju osobnih prednos-
ti učenika kao i razvoju tzv. 
„soft skills“ pa tako učenike 
poučavaju komunikaciji na 
materinjem i stranom jezi-
ku, timskom radu, vodstvu, 
rješavanju problema, radnoj 
etici, obraćanju pozornosti 
na detalje te razvijaju njih-
ovu prilagodljivost i kreativ-
nost tijekom strukovnih 
natjecanja, ali i natjecanja 
u sportu i općeobrazovnim 
nastavnim predmetima.

Učenici su u pratnji nastavni-
ka imali priliku posjetiti tvor-
nicu za proizvodnju automo-
bila Renault-Revoz, a svoj 

doživljaj Erasmus+ mobilno-
sti upotpunili su posjetom 
Ljubljani i Bledu.

Svijet rada postaje sve 
zahtjevniji i složeniji pa je 
iznimno važno što pozi-
tivna iskustva mobilnosti 
učenika, u okviru programa 
Erasmus+, učenicima daju 
dodatni radni elan i mnogo 
optimizma i vjere u vlastite 
strukovne vještine, a to je 
još više potencirano pohva-
lama svih slovenskih men-
tora učenika koji su učenike 
pohvalili ne samo kao vri-
jedne i stručne mlade rad-
nike, već i kao odgovorne i 
u komunikaciji vrlo ugodne 
mlade ljude.

Nastavnik Dubravko Glivetić 
nakon uspješne mobilnosti 
zaključio je da svaka Eras-
mus+ mobilnost omogućuje 
razvoj osobnih i profesional-
nih kompetencija učenika, 
no učenici završe obrazo-
vanje, pronađu svoje mjes-
to u svijetu rada, a vrijed-
nost koja zasigurno ostaje 
povećan je ugled škole koja 
provodi Erasmus+ mobilno-
sti kao i mogućnost da nas-
tavnici imaju susrete na eu-
ropskoj razini kako bi učili iz 
primjera dobre prakse razvi-
jenih zemalja EU te stečena 
znanja i vještine implemen-
tirali u odgojno-obrazovni 
proces. 

Suautori vijesti: Dubravko 
Glivetić, Kristinka Lemaić i 
Josip Filić
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Zagreb među najzelenijim gradovima u Europi, ali...
Čak 72 % stanovništva u Eu-
ropskoj uniji živi u gradovi-
ma i stoga gradovi trebaju 
biti predvodnici energetske 
tranzicije, istaknuto je na 
konferenciji Green Transi-
tion koja je u Gradskoj sk-
upštini dijaloški okupila 
sukreatore politika, građane, 
nevladine udruge i ostale 
zainteresirane za partici-
paciju u odlučivanju kako 
bi se trebao razvijati grad 
Zagreb, kako bi postao ot-
porniji na klimatske prom-
jene. Predsjednik gradske 
skupštine Joško Klisović 
uvodno je istaknuo da je Za-
greb proglašen drugim na-
jzelenijim gradom u Europi, 
odmah iza Osla. Međutim, 
u raspravnom dijelu konfer-
encije, kada su na red doš-
la pitanja publike, moglo se 
čuti da to možda neće tako 
dugo ostati tako, jer su zele-
na pluća grada devastira-
na sječom i napadnuta sve 
većom izgradnjom, na kon-
ferenciji je bio i predsjednik 
Obrtnička komora Zagreb 
Antun Trojnar i potpredsjed-
nica Antonija Tretinjak.
Ipak, čini se da je Zagreb 
tek na početku svoje ‘ze-
lene priče.’ U godinu dana 
posađeno je 8.000 stabala, 
više nego ikad, u sklopu ob-
nove grada nakon katastro-
falnog nevremena prošlog 
ljeta.

Interes za konferenciju bio 
je iznimno velik pa je dvora-
na Gradske skupštine bila 

gotovo puna, a prisutni su 
mogli s predstavnicima 
vodećih stranaka - Možemo, 
SDP-om i HDZ-om bez pris-
ustva medija razgovarati o 
temama koje ih muče. Kon-
ferencija s radom nastavlja 
10. svibnja, kada će se održa-
ti panel gradonačelnika Za-

greba, Bologne, Varšave i 
Budimpešte. Događanje su 
organizirali grad Zagreb, 
Gradska skupština, REGEA i 
Europski odbor regija, u sk-
lopu Europskog klimatskog 
pakta koji potiče dijalog. 
Fotografija: www.energeti-
ka-net.com
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Zagrebačke obrtnice na najvažnijem događanju u 
beauty industriji

55. izdanje Cosmoprof 
Worldwide Bologna održalo 
se od četvrtka 21. do nedjel-
je 24. ožujka 2024. godine. 
Ove godine predstavljena 
je i COSMOPROF ADV kam-
panja 2024./2025.u kojoj je 
cilj vraćanja pozornosti na 
prirodnu ljepotu, njegovanu 
ali ne filtriranu. Cosmoprof 
Worldwide Bologna je jedan 
od najvažnijih događanja u 
beauty industriji za sve sek-
tore kozmetičke industrije 

distribucijskih, maloproda-
jnih i profesionalnih kanala. 
Cosmoprof Worldwide Bolo-
gna nije samo sajam. Pravi 
je trendseter za cijelu indus-
triju ljepote, svake godine 
vizionari industrije, stručnja-
ci za ljepotu i međunarodni 
govornici izlaze na pozornicu 
i bave se najvećim temama 
kozmetičke industrije i pred-
viđaju što slijedi. Cosmoprof 
Worldwide Bologna također 
služi kao polazna točka za 
nove proizvode i rješenja. 
Zahvaljujući posebnim pro-
jektima, edukacijama  i  raz-
nim događajima, izlagačima 
predstavljaju nova otkrića 
a kupcima nove spoznaje. 
Ovogodišnji Cosmoprof pos-
jetile su i obrtnice u organi-
zaciji Sekcije kozmetičara i 
frizera Udruženja obrtnika 
Grada Zagreba koje svake 
godine posjete sajam i otkri-
vaju nove proizvode, ali tren-
dove u svijetu.

možemo ga nazvati Međun-
arodni izlog inovacija i tren-
dova. Cosmoprof Worldwide 
Bologna je događaj od 3 izlo-
žbe s jedinstvenim koncep-
tom sajma. Izložbeni prostor 
pokriva cijeli  sajam s bruto 
površine od 200.000 m2  i 
posvećen je svim različitim 
sektorima industrije ljepote, 
predstavilo se izlagača iz 64 
zemlje. Po prvi put sve će se 
izložbe otvarati u istom danu, 
olakšavajući susret između 
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Obrtnici u umjetničkim i tradicijskim djelatnostima 
doznali kako zaštititi svoje intelektualno vlasništvo
U organizaciji 24 sata održa-
na je edukativna radionica 
“Zaštitite svoje intelektual-
no vlasništvo” u umjetničkim 
i tradicijskim djelatnosti-
ma. Radionicu je moderirala 
novinarka Ana Mrvoš Pavić 
koja je propitivala paneliste 
o  problemima s kojima se 
susreću u zaštiti intelektual-
nog vlasništva kao i o samoj 
proceduri zaštite svojih 
proizvoda, inovacija, žigova 
i ostalog.

Panelisti iz različitih djelat-
nosti vrlo su elokventno 
odgovarali na pitanja. Tea     

Majerski, načelnica Sektora 
za žigove i industrijski dizajn 
Državnog zavoda za intelek-
tualno vlasništvo strpljivo 
je objašnjavala proceduru 
same zaštite i na što tre-
ba obratiti pažnju isto tako  
Ana Marušić Lisac, članica 
uprave i osnivačica Biotech-
nicon poduzetničkog centra 
objasnila je što se dobiva 
kroz zaštitu brenda i proiz-
voda i kako su neki proizvodi 
istrgnuti iz zaborava upravo 
inicijativi i zaštiti proizvoda, 
Ivana Jurin Puhalo, Odvjet-
ničko društvo Jurin & Vogri-
nc j.t.d. je svim sudionicima 

pojasnila na što obratiti po-
zornost kod zaštite intelek-
tualnog vlasništva dok je 
obrtnica, dizajnerica i po-
duzetnica Đurđica Vorkapić, 
osnivačica brenda Hippy 
Garden iz prve ruke prošla 
svu proceduru zaštite žiga 
kao i inovacije jer se i sama 
u taj proces upuštala i više 
od pet puta te  Antun Tro-
jnar predsjednik Obrtničke 
komore Zagreb koji je naveo 
nekoliko primjera problema 
koji su obrtnici imali jer nisu 
poštivali intelektualno vlas-
ništvo te je istaknuo važnost 
zaštite ove vrste vlasništva.

Održana prezentacija “Mjere aktivne politike 
zapošljavanja u 2024. godini”

U organizaciji Hrvatskog za-
vod za zapošljavanje održa-
na je prezentacija “Mjere ak-
tivne politike zapošljavanja 
u 2024. godini”. Prezentaciju 
mjera je predstavio državni 
tajnik Ministarstva rada, 
mirovinskog sustava, obitelji 

i socijalne politike Ivan Vidiš, 
uz pomoć savjetnika min-
istra Vjekoslava Špoljarića 
i v.d. predstojnika Hrvatsk-
og zavoda za zapošljavanje 
PS Zagreb Dražana Dodiga, 
koji su vrlo spremno odmah 
odgovarali na pitanja obrtni-

ka te nudili rješenje za njih. 
Predstavljene su potpore 
kojim se stimulira otvaran-
je zelenih i digitalnih radnih 
mjesta, zapošljavanje ran-
jivih skupina nezaposlenih 
osoba te programa vaučera 
za obrazovanje.
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Predsjednici Obrtničke komore Zagreb i Udruženja 
obrtnika grada Zagreba posjetili Međunarodni 
sajam gospodarstva u Mostaru

Mostarski sajam je, po broju 
izlagača i posjetitelja, svaka-
ko najuspješnija sajamska 
izložba u Bosni i Hercegov-
ini. Ove godine zemlja part-
ner bila je Republika Hrvats-
ka, a svečano ga je otvorio 
predsjednik Vlade Republike 
Hrvatske Andrej Plenković.

Međunarodni sajam gospo-
darstva po 25. put ugostio 
je gospodarstvenike iz sus-
jednih država i svijeta, kao i 
brojne goste. Sajam je velika 

prilika za upoznavanje gos-
podarstvenika, razmjenu in-
formacija i kontakata, a sve 
s ciljem što većeg ulaganja u 
budućnosti.
Među brojnim gostima koji 
su posjetili Mostar bili su 
predsjednik Srbije Alek-
sandar Vučić, predsjednik 
Republike Srpske Milorad 
Dodik, šef EU Delegacije 
Johann Sattler, bivši visoki 
predstavnik za BiH Miroslav 
Lajčak, premijer Federacije 
BiH Nermin Nikšić i predsjed-

nica Federacije Lidija Brada-
ra, kao i ravnatelj za Uprave 
za industriju, poduzetništvo 
i obrt pri Ministarstvu gos-
podarstva i održivog razvoja 
Robert Blažinović, potpreds-
jednik Hrvatske obrtničke 
komore Joso Smolić, pot-
predsjednik HOK-a i  preds-
jednik Obrtničke komore 
Zagreb Antun Trojnar, preds-
jednik UO Dugo Selo Marko 
Cesar, predsjednik UO grada 
Zagreba Ivica Zanetti, preds-
jednik UO prijevoznika Za-
greb Zdravko Bubnić i mnogi 
drugi obrtnici.

Tijekom petodnevne mani-
festacije održao se niz bilat-
eralnih susreta, konferencija 
i edukativnih radionica. Na 
ovogodišnjem Mostarskom 
sajmu predstavljeni su i 
obrtnici iz cijele Hrvatske na 
štandu Hrvatske obrtničke 
komore.
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Obrtnici predstavili svoje proizvode i usluge u
Gudovcu
U Gudovcu je održan 25. Pro-
ljetni međunarodni bjelovar-
ski sajam, a uz njega održali 
su se i Sajam poljoprivredne 
mehanizacije, 6. Sajam 
građevinske i komunalne 
opreme GRO-KO te 6. Sa-
jam opreme za hortikulturu 
HOROP. Manifestaciju je ot-
vorio predsjednik Hrvatskog 
Sabora Gordan Jandroković.

- Sajam podsjeća na 
stratešku važnost sektora 
poljoprivrede, ali i na poljo-
privredno bogatstvo i po-
tencijale koje Hrvatska ima. 
Želim onima koji su doš-
li ovdje zbog posla da sk-
lope dobre ugovore i da im 
bude uspješan ovaj sajam, 
a svim posjetiteljima da im 
bude ugodno. Pripala mi je 
ta čast i sa zadovoljstvom 
proglašavam 25. Međun-
arodni proljetni bjelovarski 

sajam otvorenim - poručio je 
Jandroković.

Riječ je o najvećem sajmu 
poljoprivredne mehanizaci-
je u Hrvatskoj, a 25 godina 
tradicije dovoljno govori o 
važnosti ove manifestacije 
kada je u pitanju proljetna 

sjetva i mehanizacija. Sajam 
je okupio stručnjake i poljo-
privrednike te poduzetnike. 
Svi oni imali su priliku pred-
staviti svoj rad te razmijen-
iti svoja iskustva u cilju što 
većeg i boljeg napretka.

Više od 400 izlagača izlaga-
lo na sto tisuća kvadratnih 
metara, a došli su iz čitave 
Hrvatske kao i desetak ze-
malja izvan Lijepe naše. Po 
prvi puta Proljetni sajam tra-
jao je četiri dana.

Na sajmu svoje proizvode i 
usluge predstavili i naši obrt-
nici, koje su došli podržati 
potpredsjednica Hrvatske 
obrtničke komore Jelena 
Sedlo Ivaniš, predsjednik 
Obrtničke komore Zagreb 
Antun Trojnar i predsjednik 
Udruženja obrtnika Dugo 
Selo Marko Cesar.
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Obrtnici na Međunarodnoj obrtničkoj izložbi u
Firenci

MIDA, Međunarodna obrt-
nička izložba koja se održa-
va Firenci, svake godine 
pozdravlja obrtnike i obrt-
ničke tvrtke svih područ-
ja i veličina u prostorima 
Fortezza da Basso, kako bi 
posjetiteljima pružila os-
jećaj raznolikosti, bogatstva 
i kvalitete sektora koji je i 
nasljedan i inovativan.

S ciljem dizajniranja sadašn-
je konstelacije obrtništva i 
njegovih budućih izgleda, 
MIDA predstavlja razno-
likost obrtništva koje se raz-
vija u između tradicionalnih 
znanja i visokotehnoloških 

od 25. travnja do 1. svibn-
ja u staroj jezgri Firence. U 
MIDA-i inteligentne ruke 
tradicije popraćene su vlas-
titom proizvodnjom, diza-
jnom i novim oblicima dig-
italne izrade. Tvrtke koje 
svoju vrijednost temelje na 
vještinama koje se prenose 
generacijama, na obraćanju 
pažnje na svaki detalj i stal-
nom razvoju novih tehnika i 
materijala.

Ovogodišnja MIDA svakako 
nije zaostajala za prošlogo-
dišnjim događanjima, i ove 
godine je bila obogaćena 
sa zanimljivim sadržajima 
kao što su izložbe, radionice 
proizvodnje raznih proizvo-
da, kuharske prezentacije, 
predstavljanje raznih folk-
lornih plesova, dječje radi-
onice, performansi, konfer-
encije, prezentacije te mnogi 
sadržaji edukativnog karak-
tera.

tehnologija. Predsjednik 
Obrtničke komore Zagreb 
Antun Trojnar sa predsjed-
nikom Hrvatske obrtničke 
komore Daliborom Kratohvi-
lom, ravnateljem Uprave pri 
Ministarstvu gospodarstva 
i održivog razvoja Rober-
ta Blažinovića, predsjedni-
ka Udruženja prijevoznika 
Zagreb Zdravka Bubnića, 
predsjednika Udruženja 
Dugog Sela Marka Cesara 
te ravnatelja srednjih stru-
kovnih škola posjetili su 86. 
Međunarodni obrtnički sa-
jam MIDA u Firenci. 

Ovogodišnji sajam se održao 
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Članovi Udruženja obrtnika grada Zagreba posjetili 
Sarajevo

Međunarodni industrijski 
sajam, građevinarstva, stro-
jarstva i metalne industrije u 
Sarajevu okupio je najveće i 
najuspješnije tvrtke u ovim 
industrijama.
Članovi Ceha graditelja 
Udruženja obrtnika grada 

Zagreba posjetili su Međun-
arodni industrijski sajam, 
građevinarstva, strojarst-
va i metalne industrije u 
Sarajevu. Manifestacija se 
održala od 8. do 10. svibnja 
u kongresnoj dvorani hote-
la Hills u Sarajevu.

Sajam je okupio najveće tvrt-
ke u ovim industrijama. Bila je 
to dobra prilika da zagrebač-
ki obrtnici uspostave nove 
poslovne kontakte, razmijene 
iskustava i upoznaju se s na-
jnovijim tehnologijama i tren-
dovima.

Obrtnici osposobljeni za primjenu Zakona o 
sprečavanju pranja novca i financiranju 
terorizma
Đurđica Mostarčić održa-
la je predavanje na temu 
sprečavanja pranja novca i 
financiranja terorizma. Ovu 
edukaciju organiziralo je 
Udruženje obrtnika grada 
Zagreba za svoje članove. 
Obrtnici čija djelatnost pod-
liježe zakonu koji se bavi 
ovom problematikom dužni 
su svake godine proći edu-
kacije na ovu temu i dobiti 
valjanu potvrdu.

Sudionici ovog predavanja 

bili su obrtnice i obrtnici iz 
djelatnosti: ovlašteni mjen-
jači; zastupnici u osiguran-
ju; zlatari korisnici tehnike 
filigran, draguljari; posred-
nici u prometu nekretnina-
ma; računovođe i porezni 
savjetnici.

Nakon održanog predavan-
ja, svi sudionici dobili su 
potvrdu o stručnom ospos-
obljavanju za sprječavanje 
pranja novca i financiranje 
terorizma.



#MladaObrtnica

36   LIPANJ / SRPANJ 2024

Lea s ponosom nastavlja obiteljsku tradiciju

Igračke su njezin život. Od 
kada je bila mala curica bila 
je okružena igračkama pa i 
sada kada je odrasla žena 
igračke su svuda oko nje. 
Njezina baka početkom 60-
ih godina prošlog stoljeća 
pokrenula je obrt za proiz-
vodnju plišanih igračaka i već 
do kraja desetljeća uspjela 
ga je razviti u ozbiljan posao. 
Kada je Ružica Vavra počin-
jala u Zagrebu je nedostajalo 
dječjih igračaka, ali i materi-
jala za njihovu proizvodnju.

- Baka je kupovala stare ka-
pute, a sama je morala izrađi-
vati oči i njuškice za lutke. 
Snalazila se. Uslijed nedo-
statka igračaka i konkurenci-
je posao je dobro krenuo. 
Uspjela se probiti na police 
Name, a zatim se proširila po 
cijeloj državi. Uskoro je otvo-
rila obrt i trgovinu „Igračke 
Vavra“ u Petrinjskoj ulici. 
Ljudi se još i danas sjećaju 
njezinih izloga u Jurišićevoj i 
pasažu ispod nebodera u Ili-
ci. I dandanas ljudi kad čuju 
moje prezime, prisjete se ba-

kinih igračaka i kažu da ih još 
imaju doma – otkrila nam je 
Viktorija Lea Vavra.

Njezin otac nije nastavio 
obiteljsku tradiciju, a ona se 
odlučila upisati gimnaziju, a 
onda studirati dizajn na Ar-
hitektonskom fakultetu. Na-
kon završetka faksa zapos-
lila se u jednom krojačkom 
obrtu. S 25 godina odlučila 
se otvoriti vlastitu firmu. Tu 
je stekla vrijedna saznanja o 
pravilima poduzetništva. 

Na kraju je njezina ljubav 
prema plišancima pobijedila. 
Nakon pet godina otvorila 
je obrt u kojem proizvodi ig-
račke.  Proizvodnja se vratila  
u prostor, koji je za istu nam-
jenu koristila i njezina baka. 

- Nije lako. Ljudi me znaju 
pitati kako mi se da to radi-
ti. Radim i subotom i nedjel-
jom, čak i kad odem nekome 
u goste ponesem si nešto za 
šivati. Mene vam to stvarno 
veseli, pogotovo kad vid-
im da se nekome svidio moj 
proizvod, kada razveselim 
neko dijete – kaže obrtnica.

Od bake naslijedila talent i 
poduzetnički duh.

Kao klinki joj je bilo fora to 
što njezina obitelj proizvodi 
igračke. Živjela je san svak-
og djeteta. I danas se sjeća 
kad ju je baka učila šivati prvi 

gumb. Naša sugovornica od 
nje baštini ljubav prema ig-
račkama, ali i poduzetnički 
duh.

- Uvijek sam slušala te priče 
kako je baka jako uspješna 
i da je sve napravila sama 
svojim rukama. Sigurno da je 
to utjecalo na mene. Mama 
i tata sad mi znaju reći da 
sam joj u nekim stvarima 
jako slična. Izgleda da sam 
od nje naslijedila karakter, 
ali i kreativnost. Sama sam 
naučila šiti na mašini i mislim 
da za to imam neki urođeni 
talent – dodaje naša sugov-
ornica. 
Tržište je igračaka danas je 
preplavljeno svime i svačim 
te se teško probiti. Za-
grebačka obrtnica odlučila 
se svojim specifičnim asor-
timanom izdvojiti od drugih 
proizvođača. 

- Moji proizvodi su specifični 
po tome što nisu gotovi 
proizvodi, nego ih djeca sama 
slažu. Ljudima nekad na 
prvu nije jasno da se igračka 
dobije u dijelovima te da se 
gumbima ti dijelovi spajaju u 
cjelinu. Mnoga djeca nauči-
la su zakopčati gumbe zah-
valjujući mojim igračkama. 
Ona napreduju kroz igru i to 
je ono najvažnije – objasnila 
nam je Viktorija Lea.

AUTOR: Anes Šuvalić

Kao klinki joj je bilo fora to što njezina obitelj proizvodi igračke. Živjela je 
san svakog djeteta. I danas se sjeća kad ju je baka učila šivati prvi gumb.



#Obiteljska_tradicija

37   LIPANJ / SRPANJ 2024

Ovi majstori danas mogu više zaraditi u Hrvatskoj 
nego u Njemačkoj i Irskoj  
Šlogar: “Ako radite svoj posao po pravilima struke, kvalitetno i pošteno, ne 
morate se bojati ničega.”
Doći do majstora danas je 
pravi pothvat. Zbog velike 
potražnje oni mogu birati što 
će i kada raditi te koji im je 
posao financijski najisplativ-
iji. Dobar majstor može lijepo 
zaraditi, ako zna dogovoriti 
posao. I dok je radna sna-
ga iz građevinskog sektora 
među prvima posao potraži-
la preko granice,  stvari su se  
u međuvremenu promijenile. 
U razgovoru sa zagrebačkim 
obrtnikom Brankom Šlog-
arom doznali smo da su 
plaće u ovoj branši veće kod 
nas nego u razvijenijim eu-
ropskim zemljama. 

- Plaće su kod nas veće nego 
u Njemačkoj ili Irskoj. Pravog 
majstora teško je naći. Nove 
generacije naučile su koris-
titi nove jednostavnije teh-
nologije i za to ne treba biti 
veliki stručnjak. Problem je u 
tome što su u starim zgrad-
ama postavljene olovne 
cijevi i treba znati naprav-
iti prijelaze. Ljudi mi nude 
od 120 do 150 eura da mu 
napravimo prijelaz, a on će 
dalje kupaonicu raditi sam 
– započeo je razgovor Bran-
ko, vlasnik obrta Instalacije 
Šlogar.

Iza njegovog rada stoji znan-
je i  iskustvo. Često ga zovu 
stranke i traže da nastavi ra-
dove, jer je prethodni izviđač 

otišao s gradilišta.

- Ja to ne želim raditi. Ne 
mogu im dati garancije na 
obavljen posao. Ne znam što 
je radio čovjek prije mene. 
Nezahvalno je nastavljati 
nečiji tuđi posao. Vi ste zad-
nji koji je iz kupaonice izašao 
i stranka će uvijek reći „Vi ste 
bili zadnji“ – objasnio je obrt-
nik.

Čuvajte se „majstora“ nakon 
čijeg posla će vas zaboljeti 
glava

Prisjetio se jednog takvog 
posla u Gračanima. Naime, 
nazvao ga je vlasnik nedav-
no izgrađene kuće da dođe 
postaviti sanitarije u kupa-
onicu. On je prihvatio posao, 
ne znajući da će svjedočiti 
prevari stoljeća. 

- Napravili smo kompletnu 
montažu sanitarija u kupa-
oni i postavili kutne ven-
tile. Odvrnem slavinu, vode 
nema. Vlasnik je bio u Švic-
arskoj tijekom montaže in-
stalacija vodovoda i kanali-
zacije te je slao novac da se 
posao obavi. „Majstor“ koji je 
je izvodio radove na svaki izl-
jev stavio koljeno i čep te ih 
zagipsao u zid. Izvana je sve 
izgledao u redu, ali kad smo 
krenuli razbijati pločice imali 
smo što vidjeti. U zidovima 

nije bilo instalacija. Vlasnik 
je to saznao tek nakon što 
je sve bilo gotovo, odnosno 
postavljene pločice i parketi 
– kaže nam Branko.

Za razliku od pravnih gospo-
darskih subjekata, obrtnici 
iza svog posla stoje svojom 
osobnom imovinom. To je 
razlog zašto mnogi ne žele 
otvoriti obrt. 

- Ja u svom obrtu imam 
poslovni prostor, osam au-
tomobila te skladišni prostor 
i ja se uopće ne bojim da bi 
mogao doći u situaciju da 
to izgubim. Ako radite svoj 
posao po pravilima struke, 
kvalitetno i pošteno, ne mor-
ate se bojati ničega – zakl-
jučio je naš sugovornik.

AUTOR: Anes Šuvalić
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SAJAM

NJIHOVE RUKOTVORINE PRIČAJU NAJLJEPŠU PRIČU O 
NAŠEM GRADU

Njihove rukotvorine pričaju najljepšu 
priču o našem gradu 

Tijekom proljeća naši proizvođači suve-
nira bili su jako aktivni i održali su čak tri 
sajama. Prvi je na redu bio Proljetni sajam. 
Otvorio ga je predsjednik Udruženja obrt-
nika grada Zagreba Ivica Zanetti u pratnji 
izaslanice gradonačelnika Grada Zagreba 
Nere Pavić, pomoćnice pročelnice Gradsk-
og ureda za gospodarstvo, ekološku 
održivost i strategijsko planiranje.

Na njemu se predstavilo 13 izlagača, 
koji svojim rukotvorinama pričaju najl-
jepšu priču o našem gradu. 

Ubrzo se održao i sajam „Vrijedne ruke 
zagrebačkih proizvođača suvenira“. Zad-
njeg dana sajma posjetio ga je i zamjenik 
gradonačelnika Grada Zagreba Luka Kor-
laet. Zadovoljan viđenim, istaknuo je kako 
suveniri prikazani na ovom sajmu nisu 
samo autentični zagrebački proizvodi, već 
i važni elementi identiteta grada.

- Grad Zagreb podupire obrtnike na 
razne načine, kroz brojne javne pozive za 
financijsku pomoć, pomoć u organizaciji 

ovakvih sajmova te smještaja obrtnika u 
gradskim prostorima. Nedavno smo doni-
jeli i program potpore obrtništvu kojim 
će se značajno olakšati rad obrtnicima 
te povećali potpore obrtnicima u odnosu 
na prošlu godinu za 240.000 eura, na 1,3 
milijuna eura, jer nam je važno da se obrt-
ništvo te malo i srednje poduzetništvo u 
gradu Zagrebu ojačaju – poručio je Korla-
et.

Kao izaslanica predsjednika Ivice Za-
nettija, zamjenika gradonačelnika is-
pred Udruženja obrtnika grada Zagreba 
dočekala je Anita Prka Đurašić.

- Naši proizvođači suvenira nisu samo 
obrtnici; oni su čuvari naše tradicije i 
umjetnici čiji rad ukrašava i obogaćuje 
naš grad, čineći ga još privlačnijim i pre-
poznatljivim diljem svijeta. Danas, više 
nego ikad, potrebno je prepoznati njihovu 
vrijednost i uložiti dodatne napore i volju 
kako bi se osiguralo da njihova umijeća 
ne samo prežive, već i prosperiraju. Pred 
nama je izložba na kojoj će se naći između 
ostalog i licitarska srca koja su na popisu 
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materijalne kulturne baštine UNESCO-a i 
mnoge druge rukotvorine koje svjedoče o 
tradiciji, vještini i kreativnosti naših obrt-
nika – istaknula je Prka Đurašić.

Pročelnica Sekcije proizvođača suve-
nira i organizatorica sajmova Dijana Ha-
lužan Glumbić, naglasila je važnost za-
grebačkih suvenira za turističku ponudu 
našeg grada. 

- Ovdje se predstavljaju tradicijski i um-
jetnički obrti, koji svojim tehnikama i ma-
terijalima rade originalne ručne radove. Mi 
veliku važnost dajemo zagrebačkim su-
venirima. Riječ je o motivima šestinskog 
kišobrana, kule Lotrščak, licitarskog srca i 
zagrebačke katedrale, odnosno svih onih 
veduta koje naši turisti obilaze – objasnila 
je Halužan Glumbić. 

Drveno posuđe i jastuci od heljdinih 
ljuskica bili su hit na sajmovima.

Među najzanimljivijim proizvodima bilo 
je posuđe napravljeno od drveta koje je 
provelo tisuće godina ispod vode. 

- Ovo je hrast izvađen iz vode. Ove 
smeđe mrlje svjedoče da je u mulju proveo 
više od tri tisućljeća, a kad je drvo skroz 
crno riječ je periodu od pet do sedam ti-
suća godina. Ovdje imamo posude od fos-
ilnog brijesta i crne topole – rekla nam je 
Kornelija iz Močvarnog hrasta. 

Ovo uopće nije lak posao. Prvo treba 
izvaditi trupac, zatim ga izrezati na di-
jelove iz kojih se radi posuđe. Nakon, toga 
ide tokarenje, brušenje pa mazanje uljem. 
Drvo ne može odmah ići na dnevno sv-
jetlo, mora se zamotati u celofan kako bi 
vlaga polako izašla iz njega. U protivnom, 
umjesto drveta, dobili bi ugljen. Dug je to 
proces koji treba proći da bi se dobio final-
ni proizvod. 

- Ove posude većinom prodajemo 
po galerijama u Rovinju i Dubrovniku. 
Strancima se to sviđa jer je domaći proiz-
vod i nešto je drugačije- objasnila nam je 
sugovornica. 

Tko ima problema s hrkanjem i vratnom 
kralježnicom trebao bi pogledati jastuke 
Vanje Zorice, koja je na sajmu predstavila 
svoje jastuke od heljdinih ljuskica.

- U proizvodnji jastuka koristim svilu, 
brokat, pamučni saten i pamuk. Oni pozi-
tivno djeluju na mikrocirkulaciju i proz-
račni su pa nema znojenja, ugodni su i tra-
jni te ih je lako održavati – otkrila nam je 
obrtnica.

Ona je korporativni svijet odlučila zami-
jeniti onim obrtničkim. 

- Dojadio mi je rad u korporaciji i odluči-
la sam pokrenuti svoj obrt. Kreativna 
sam i uvijek sam nešto radila rukama te 
volim nešto stvarati. Došla sam na ideju 
da probam s ovim jastucima zato što su 
zdravi i ljudima olakšavaju tegobe – otkri-
la nam je Vanja.

Zadnji u nizu održanih sajmova bio je 
„Srčeko zagrebačkih obrtnika“ koji je i ot-
vorio proslavu 58. Dana obrtnika. 
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IZLOŽBA

ELA PETRINIĆ DRUGA NA MEĐUNARODNOJ IZLOŽBI 
CVIJEĆA „ARTEFLORANDO“

Floristice Udruženja obrtnika grada 
Zagreba nastupile su na međunarodnoj 
izložbi cvijeća „Arteflorando“ u talijans-
kom Leveranu. Naše članice predstavl-
jale su Hrvatsku na ovoj svjetski prizna-
toj cvjetnoj manifestaciji. Ela Petrinić u 
konkurenciji 14 florista iz cijelog svijeta 
osvojila je drugo mjesto.

- Bilo je izrazito naporno i psihički i 
fizički, ali osjećaj je odličan. Biti drugi na 
međunarodnom natjecanju nije mala st-
var. Tek na ovakvim natjecanjima shvatiš 
koliko smo mali i koliko još moramo učiti. 
Pojedinci uspijevaju zahvaljujući velikom 
trudu, učenjem i stalnim ulaganjem u sebe 
– rekla je Ela.

U ekipnom dijelu u hrvatski tim pred-
stavio se cvjetnom instalacijom kravate. 
Uz Elu Petrinić, sudjelovale su i Spomenka 
Fabijančić, Radojka Brkić i Mirjana Balun.

Nastup na ovakvim manifestacijama 
izrazito je važan našim floristima, jer im 
je to jedinstvena prilika da vide novitete 
i uhvate korak s trendovima. Važno je i 
kako bi se mlađim generacijama pokazalo 
da se može uspjeti u ovom poslu, ako se 
ulaže u sebe. 

- Važno je biti ustrajan i željeti biti bolji. 
Samo učenje, učenje i učenje – zaključila 
je Petrinić.

Foto: facebook.com/Leveranoinfiore-
official
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SURADNJA

SASTANAK ČETIRI VELIKA UDRUŽENJA U SPLITU

Udruženje obrtnika Split ugostilo je ko-
lege iz Zagreba, Rijeke i Osijeka. Riječ je 
o nastavku suradnje dogovorene na sas-
tanku održanom 9. veljače u Zagrebu, 
u organizaciji Udruženja obrtnika grada 
Zagreba. Na radnom sastanku četiri na-
jveća obrtnička udruženja u Republici Hr-
vatskoj analiziralo se stanje u komorskom 
sustavu, kao i teme poput Aide (registra 
obrtnika HOK-a), statusa dobrovoljnih čla-
nova te o modelima suradnje s lokalnim 
samoupravama. Na sastanku je nazočio 
i predsjednik Hrvatske obrtničke komore 
Dalibor Kratohvil, koji je izrazio svoje za-
dovoljstvo na kraju sastanka.

- Dotaknuli smo se nekih tema koje su 
važne za hrvatsko obrtništvo i rad naših 
udruženja. Zaključak ovog sastanka je 
kako nam treba puno više komunikaci-
je. Ovakve vrste sastanaka su poželjne i 
dobrodošle u razmijeni iskustava i dobrih 
praksi koje udruženja provode. Drago mi 
je da sam se odazvao ovom sastanku. 
Imao sam priliku upoznati predsjednike, 
potpredsjednike i tajnike s aktivnostima 
koje provodimo od kada sam došao na 
čelo Komore – rekao je Kratohvil.

Predsjednik Kratohvil najavio je i kor-
ake koje namjerava poduzeti kako bi po-
boljšao komunikaciju s velikim udruženji-
ma.

- Razmišljam da osnujemo jedan ob-
lik „donjeg doma“ u kojem ćemo okupiti 
predsjednike velikih udruženja. Ostaje 
još za utvrditi koja su to velika udružen-
ja, odnosno koji bi to broj članova bio 
potreban za ulazak u tu skupinu. Želimo 
predsjednike tih udruženja i njihove ta-
jnike što bolje  informirati o svim aktiv-
nostima komorskog sustava – zaključio 
je predsjednik HOK-a. 

Zadovoljstvo atmosferom na sastanku 
nije moga skriti niti domaćin, predsjednik 
Udruženja obrtnika Split Vilim Bujević.

- Ja sam prezadovoljan. Ovaj sastanak 
je pokazao da je važnije zajedništvo i 
snaga obrtništva, nego kuloarske priče. 
Drago mi je što se predsjednik upoznao 
s našim idejama, od kojih neke možda i 
nisu za danas, ali već sutra bi mogle biti 
aktualne. Zadovoljstvo mi je što je i on 
sam došao do nekih zaključaka te se na-
dam da će riješiti problem slabog protoka 
informacija koje muči nas u udruženjima. 
Sve to važno je kako bi mogli raditi za do-
brobit naših obrtnika. Samo ako obrtnici-
ma pružimo kvalitetnu uslugu, tek onda 
možemo biti sigurni da će naše članstvo 
biti zadovoljno. To je zalog za budućnost 
cijelog našeg sustava – poručio je Buje-
vić.
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KLUB

OTVOREN  DRUŠTVENI KLUB ZAGREBAČKIH OBRTNIKA

Otvoren je društveni klub Udruženja 
obrtnika grada Zagreba. Riječ je o pros-
toru u kojem će se okupljati i družiti za-
grebački obrtnici. Oni i njihovi gosti na 
raspolaganju imaju stol za stolni tenis, 
stolni nogomet, pikado te stolove za šah 
i kartanje. Također, u prostoru se nalazi i 
veliki televizor.

„Dnevni boravak“ u centru grada 
poslužit će obrtnicima za druženja i pro-
slave.

PADOVA

ZAGREBAČKI POSTOLARI POSJETILI PADOVU
nas morate pratiti trendove, boje i ripne – 
dodao je naš sugovornik.

Ono što je Marijana najviše oduševilo 
su 3D materijali. Ti materijali zamjenjuju 
plastiku i imaju puno bolje karakteristike. 

- Koristimo ih za manje površinu na 
potplatu, a glavne karakteristike su da ne 
lupa i ne skliže se. Ovi materijali odlično 
zamjenjuju originalne plastike na peti – 
kaže postolar.

Kako kaže, ovakve posjete prijeko su 
potrebne postolarima. 

- Ovdje možemo lako vidjeti i procijeniti 
gdje se nalazimo u odnosu na druge, ali i 
koji su trendovi te što možemo očekivati u 
budućnosti – zaključio je Marijan.  

Zagrebački postolari posjetili Padovu: 
„Tamo stvarno imate što vidjeti i čuti. Os-
jećali smo se kao mala djeca u Disneylan-
du“

Za razvoj i napredak svake struke iz-
razito je važno osluškivati što se događa 
na tržištu. Ulaganje u nove strojeve i teh-
nologije, kao i upotreba novih materijala 
presudni su za uspjeh. Tako ni naši pos-
tolari stvari ne prepuštaju slučaju. Čla-
novi Poslovnog odbora Sekcije postolara 
Udruženja obrtnika grada Zagreba prošli 
tjedan posjetili su dvije lokacije u poslov-
noj zoni talijanske Padove. 

- Tamo stvarno imate što vidjeti i čuti. 
Osjećali smo se kao mala djeca u Disne-
ylandu. Vidjeli smo inovativne materijale, 
koji su kod nas u Hrvatskoj nedostupni – 
rekao nam je postolar Marijan Jantolek.

Svaki od naših članova mogao je 
pronaći ponešto za sebe bilo da se bavi 
proizvodnjom ili samo popravkom cipela.

- Izbor dezena i boja kože je nevjero-
jatan. Na tisuće raznoraznih uzoraka. Da-
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ŠIBENIK

ČLANOVI UDRUŽENJA NA BUSINESS WEEK FESTIVALU  
U ŠIBENIKU

Članovi Udruženja obrtnika grada Za-
greba posjetili su Business Week festival 
u Šibeniku. Predsjednik Udruženja Ivica 
Zanetti bio je jedan od panelista na Fes-
tivalu. Ispričao je svoja iskustva iz godi-
na plovidbe burnim obrtničkim vodama. 

Objasnio je kako se nositi sa strahom od 
pogrešnih poslovnih odluka, ali i kako ih 
ispraviti te kako se uvijek iznova inspiri-
rati za izazov rada s velikim brojem klije-
nata.

Među panelistima bio je i još jedan član 
našeg Udruženja Tomislav Bosak, diplo-
mirani ekonomist i hipnocoach te suosniv-
ač programa Mindshifters Hrvatska. 

Članovi Udruženja obrtnika grada Za-
greba iskoristili su priliku da poslušaju 
zanimljiva predavanja i uspostave nove 
kontakte u poslovnom svijetu. 

LUPINO

Stephan Lupino posjetio je Udruženje 
obrtnika grada Zagreba. Poznati hrvatski 
umjetnik zagrebačkim obrtnicima je pok-
lonio drveni križ. Izradio ga je na njemu 
svojstven način. Riječ je o oglednom prim-
jerku lupinizma. 

- Križ je izrađen od 200 godina starog 
oraha i služi kao podloga za akril masu, 
kojom sam napravio strukturu i formu, a 
onda sam to patinirao. Prednja strana iz-
gleda kao da je izrađena iz bronce – krat-
ko je objasnio umjetnik.

Lupino voli raditi s drvetom, koje je 
kvalitetno i skupo. Odlučio reciklirati os-
tatke drveta koje ostaju prilikom izrade 
skulpture i iskoristiti ih za izradu križeva. 
Kad je krenuo s izradom križeva izrazio je 
želju da izradi četiri milijuna, tako da svaki 
Hrvat ima po jedan. Do sada ih je izradio 
tisuću. 

Među brojnim svjetski poznatim oso-
bama koje imaju primjerak njegovog križa 
nalazi se  i bivši predsjednik Sjedinjenih 
američkih država Barack Obama, kao i 
neki američki senatori i ambasadori. Hr-
vatski umjetnik izradio je jedan primjerak 
i za poznatog talijanskog tenora Andreu 
Bocellija, koji ga je stavio u svoju kapelicu 
u Toscani.

LUPINO POKLONIO SVOJE UMJETNIČKO DJELO 
ZAGREBAČKIM OBRTNICIMA
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JANTOLEK

NJEGOVA MALA RADIONICA NA KNEŽIJI NJEGOV JE 
CIJELI SVEMIR

Mala radionica na Knežiji njegov je ci-
jeli svijet. Mjesto je to na kojem se osjeća 
ugodno. Kako kaže, pusti si laganu glaz-
bu u pozadini i utone u svoj svijet, a sati 
prolaze kao minute. 

- Ovdje nema stresa i nemam osjećaj 
kao da sam na poslu. To je velika prednost 
moje struke. Važno je samo biti dobar u 
onome što radiš. Onda možeš uživati i sve 
ostalo će doći samo po sebi – otkrio nam 
je Marijan Jantolek.

Od malena je volio raditi poslove koji 
zahtijevaju umješne ruke. Kao klinac, 
preko ljeta je znao raditi kod jednog za-
grebačkog stolara. Imao je vrlo dobre 
ocijene, a kada je došlo vrijeme upisa u 
srednju školu odlučio je upisati strukovno 
obrazovanje. Trebao je samo odlučiti hoće 
li biti vodoinstalater, postolar ili stolar.

- Mogao sam upisati sva tri programa, 
ali sam izabrao da se školujem za posto-
lara. Praksu sam imao kod majstora Ive u 
Ilici 37. Ovaj divni čovjek uveo me u struku 
i zbog njega sam je jako zavolio. Kad sam 
završio školu, rekao mi je: „Sine, nemoj ra-
diti za drugoga. Otvori svoj obrt i radi za 

sebe.“ – objasnio je Jantolek svoj ulazak u 
svijet obrtništva. 

I nakon 25 godina staža u struci još 
uvijek mu srce zaigra kad čuje „hvala ma-
jstore!“

Naš sugovornik preporučio bi klincima s 
vještim rukama da upišu strukovna zani-
manja. Kako kaže, od struke se može pris-
tojno živjeti i uživati u poslu. 

- Kada te korisnici oslove s „Dobar 
dan majstore“, lijep je osjećaj. I dan dan-
as nakon 25 godina rada u struci, lijepo je 
čuti kada ljudi kažu da sam posao dobro 
napravio i kažu „Hvala majstore“. Često 
znaju ostaviti i bakšiš, ako su zadovoljni 
odrađenim poslom. Sve to stvara jedno 
zadovoljstvo u čovjeku – kaže postolar. 

Postolarska struka jedna je od onih u 
kojoj se osjeća nedostatak majstora. Iako 
je sada vlada velik interes za strukovna za-
nimanjima među mladima, period od prije 
20-ak godina sada tek dolazi na naplatu u 
ovoj profesiji. Nema mladih majstora ove 
struke.

- Nažalost više nema konkurencije. 
Meni ljudi dolaze iz Španskog, Prečkog i 
centra grada na Knežiju da poprave svoje 
cipele. Nekad smo mi bili kvartovski zanat 
poput frizera, ali nažalost danas više nije 
tako. Ljudi su sretni kad pronađu posto-
lara – požalio nam se Marijan.

Pa ipak, od ovog posla se može lijepo 
živjeti. 

- Nećeš se obogatiti, ali živjet se može. 
Ja ovaj posao radim 25 godina i ne bih se 
bavio njime da od njega ne mogu živjeti. 
Možeš lijepo živjeti, ali moraš raditi. Moraš 
imati odgovornost prema svojim klijen-
tima i prema svojoj obitelji – zaključio je 
postolar.
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TRADICIJA

ZRINKA JE ODLUČILA SVOJ HOBI PRETVORITI U POSAO 

Tekstilna industrija samo je blijeda 
sjena nekad moćne grane našeg gos-
podarstva. Ta činjenica nije  obeshrabri-
la Zrinku Okunski Bozzo da se upusti u 
poduzetničke vode. Po struci je likovni 
stručni radnik tekstilnih tehnika i završila 
je Školu primijenjene umjetnosti i dizaj-
na. Njezina specijalnost je dizajn tekstila. 
Nakon dugih godina rada izvan struke, 
odlučila je svoj hobi pretvoriti u posao. 
Početkom godine otvorila je obrt. U obitel-
jsko stanu pronašla je savršeno mjesto za 
svoju malu radionicu. 

- Stopila sam se s ovom sobom. Kad 
smo se doselili u ovaj stan odmah sam 
uzela ovu sobu za svoj radni prostor. Pros-
tor je mali, ali obiluje dnevnim svjetlom. 
Sav moj alat i tkalački stan stanu u njega. 
Tu provedem četiri do pet sati dnevno i to 
moj mali kutak. Tkanje je nešto što mene 
ispunjava. U meni toliko toga tinja, a htjela 
bih to podijeliti sa svijetom – rekla nam je 
Zrinka. 

Da ništa u životu nije slučajno najbolje 
govori obiteljska povijest obrtnice. Ona je 
svoje umijeće i talent baštinila je od pre-
daka. Njezina prabaka je tkala lan, baka je 
vezla, a majka je šivala.  

- Moja prabaka je od lana tkala plahte, 
ručnike i ostale stvari. Baka je i vezla pa 
sam od nje naslijedila nošnju. Majka nije 
vezla, ali je šivala i štrikala. S tatine strane 
baka je kukičala i imam pregršt njezinih 
radova. Obje strane moje obitelji posjedu-
ju kreativne i umjetničke crte – objasnila 
je obrtnica. 

Tkalački stan na kojem radi naručen je 
80-ih godina iz Slovenije. Danas je gotovo 
nemoguće kod nas kupiti novi, jedina op-
cija su polovni iz oglasnika. Na sajmu u Vi-

cenzi vidjela je za kupiti manju, priručnu, 
verziju koja košta oko 200 eura. Riječ je 
više o hobi alatu, nego ozbiljnom tkalač-
kom stanu. 

- Ovaj stan je proizvelo Mizarstvo Žepič 
iz Kranja. Osim njih u to vrijeme je u Slo-
veniji postojala još samo jedna tvrtka koja 
ih je proizvodila. U SAD-u, Njemačkoj i Ve-
likoj Britaniji tržište je razvijeno i tamo 
možete pronaći za kupiti tkalačke sta-
nove raznih veličina – kaže Zrinka.

Zagrebačka obrtnica proizvodi šalove, 
prekrivače, stolnjake i nadstolnjake, za-
store, podmetače i book markere te ma-
terijale u metraži. 

- Metraža, odnosno materijal koji se ko-
risti za šivanje najinteresantniji je mojim 
klijentima. Riječ je o unikatnom materija-
lu koji je izrađen na poseban način. U ove 
niti utkano puni ljubavi. Od materijala na-
jčešće koristim pamučni konac ili kombini-
ram vunu i konac. Ljudi danas preferira-
ju prirodne materijale. Za ono što ide na 
ljudsku kožu najbolje je koristiti pamučni 
konac – istaknula je naša sugovornica. 
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PRIJEVOZNICI PROSLAVILI 60. ROĐENDAN UDRUŽENJA

PRIJEVOZNICI

Udruženje prijevoznika Zagreb pro-
slavilo je 60 godina svog djelovanja 14. 
lipnja u Muzeju suvremene umjetnos-
ti. Ovaj veliki jubilej uveličan je velikom 
povorkom modernih vozila različitih 
djelatnosti, od kamiona, autobusa do 
pogrebnih vozila. Na svečanoj sjednici u 
Muzeju suvremene umjetnosti dodijelje-
na su priznanja i zahvalnice najzaslužni-
jim obrtnicima koji svojim trudom i radom 
promiču prijevozništvo u gradu Zagrebu.

Predsjednik Udruženja prijevoznika 
Zagreb,  Zdravko Bubnić, zahvalio   se 

svima koji su svojim nesebičnim radom 
iz godine u godinu, kroz šest desetljeća 
promicali struku.

- Udruženje prijevoznika Zagreb os-
novano je 1964. godine. Kroz 60 godina 
kontinuiranog rada postalo je neizostavni 
dio grada, u njegovoj izgradnji, pomažući 
prijevoznicima i ostalim obrtnicima u 
poslovanju. Udruženje je djelovalo i po-
magalo u vrijeme rata, krize, korone i po-
tresa. Kroz sve ove godine prilagođavali 
smo se uvjetima tržišta i pokušavali prati-
ti suvremene izazove i modernizaciju. Sve 
je krenulo daleke 1964. godine zaprežnim 
kolima, da bi danas u našim voznim par-
kovima imali eko vozila. Svi izazovi i sve 
poduzete radnje donijele su puno dobro-
ga u ovih 60 godina, unaprijedivši i sustav 
i obrtnike-prijevoznike i sam grad Zagreb 
i kao takvo ostavilo trag i prepoznatljivo 
je i danas kako u gradu Zagrebu, tako i u 
Hrvatskoj, a od 2023. godine i u EU - is-
taknuo je Bubnić.

POSEBNA PONUDA FINANCIRANJA PRI SLATINSKOJ BANCI

PRIJEVOZNICI

Udruženje prijevoznika Zagreb i Slatinska 
banka su potpisali ugovor o suradnji 
kojim članovi Udruženja mogu koristiti 
financiranje putem kratkoročnog kredita.

Članovi Udruženja koji zadovoljavaju 
uvjete kreditne sposobnosti u skladu 
s potpisanim Sporazumom i Okvirnim 
ugovorom Slatinske banke mogu zatražiti 
financiranje te podignuti kratkoročni 
kredit s povoljnijom kamatnom stopom.

Kratkoročni kredit je u trajanju od 12 
mjeseci s fiksnom kamatnom stopom 

6,45 % za klijente banke te fiksnom 
kamatnom stopom 7,45 % za neklijente, a 
maksimalan iznos kredita je 10.000 EUR.
Naknada za obradu kreditnog zahtjeva 
iznosi 1 % (min. 130 €) iznosa odobrenog 
kredita, a naplaćuje se jednokratno i 
unaprijed, a s potpisom se ona može 
zatvoriti iz odobrenog kredita.

Za više informacija o ovoj posebnoj 
ponudi obratite se Udruženju prijevoznika 
Zagreb.

IZVOR: Udruženje prijevoznika Zagreb
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UDRUŽENJE TRGOVACA GRADA ZAGREBA

PREDSTAVNICI UDRUŽENJA TRGOVACA ZAGREB
SUDJELOVALI NA 12. SUSRETU TRGOVACA

TRGOVCI

U Hrvatskoj obrtničkoj komori dana 
23. svibnja održan je 12. Susret trgovaca 
koji je u predavanjima i panel raspravi 
o aktualnim temama o trgovačkoj 
djelatnosti okupio male trgovce iz cijele 
Hrvatske. Susret trgovaca podržali su i 
predstavnici Udruženja trgovaca Zagreb.
Ceh trgovine HOK-a Susret je iskoristio za 
predstavljanje zaključka za unapređenje 
sektora trgovine, a zaključke će uputiti 
nadležnim tijelima na postupanje. 

Zaključeno je sljedeće: 
1. Zatraženo od nadležnog 
Ministarstva omogućavanje prava svakog 
obrtnika da sam odluči hoće li raditi 
nedjeljama i praznicima, a osobito ako u 
obrtu radi sam vlasnik ili njegova obitelj.
2. Istaknuto je, da je u sektoru 
trgovine potrebno omogućiti javljanje na 
državne, županijske i gradske potpore 
te da se konkretnim mjerama potiče i 
sufinancira mala trgovina u ruralnim i 
otočnim područjima, s obzirom na to da su 

trgovci redovito isključeni iz mogućnosti 
prijava na natječaje ili potpore, a interes i 
potrebe za iste su velike.
3. Uočeno je, da je potrebna veća 
kontrola prodaje putem društvenih 
mreža prema neregistriranim subjektima 
kako bi se što više smanjila nelojalna 
konkurencija i zaštitila mala trgovina.
4. Uočena je i potreba za 
sufinanciranjem najma prostora koji su 
u vlasništvu grada, županije ili države 
u situaciji gdje su pogodnosti i poticaji 
za trgovce mali ili ne postoje, a u svrhu 
njihovog lakšeg poslovanja i osiguranja 
opstanka.

PREDSTAVNICI UDRUŽENJA TRGOVACA ZAGREB
SUDJELOVALI NA MANIFESTACIJI “ZELENO-PLAVO” U 
POŽEGI

TRGOVCI

Predstavnici Udruženja trgovaca 
Zagreb, dana 16. ožujka posjetili su i 
podržali kolege iz Požege koji su zaslužni 
za organizaciju manifestacije „Zeleno – 
Plavo“ povodom proslave Dana Grada 
Požege i Grgureva. 

Manifestaciju „Zeleno – Plavo“ 
podržavaju mnoga udruženja obrtnika 
i komore svojim sudjelovanjem te na 
jedinstven način spajaju kontinentalnu i 

primorsku Hrvatsku. 

Požeški središnji trg 16. godinu zaredom 
ugostio je više od dvjesto obrtnika iz cijele 
Hrvatske, koji su promovirali tradicionalna 
jela i vina te domaće poljoprivredne 
proizvode. A u sklopu događanja 
organizirana je i promocija proizvoda 
hrvatskog ribarstva pod nazivom „Riba 
Hrvatske – Jedi što vrijedi“. 
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VIJESTI UDRUŽENJE UGOSTITELJA ZAGREB

U LISTOPADU 16. FORUM ZAGREBAČKIH UGOSTITELJA

UGOSTITELJI

Udruženje ugostitelja Zagreb i Nezavisna 
udruga ugostitelja Zagreb 23. listopada 
2024. u hotelu Esplanade organiziraju 16. 
Forum zagrebačkih ugostitelja. Riječ je 
o središnjoj manifestaciji zagrebačkog i 
nacionalnog  ugostiteljstva. Forum okuplja 
predstavnike ugostiteljsko-turističkog 
sektora, lokalne, državne i zakonodavne 
vlasti, privatnog sektora kao i mnoge ključne 
dionike povezane s ugostiteljsko-turističkim 
sektorom. 

Program i aktivnosti na Forumu usmjerene 
su na važna gospodarska pitanja iz područja 
turizma i ugostiteljstva na nacionalnom i 
lokalnom nivou. Sadržajno, sastoji se od 
panel rasprava, edukativnih radionica, gastro 
izložbe, prezentacije ugostiteljske ponude 
u vidu izlagačkih prostora naših sponzora, 
dodjele nagrada za najviša postignuća u 
ugostiteljstvu 2024. te konferencije za 
medije.

Glavni fokus i središnja tema ovogodišnjeg 
Foruma je radna snaga kroz prizmu 
obrazovanja, zakonodavnog okvira te 
inicijative za unapređenjem i poboljšanjem 

strukturnih komponenti neophodnih za 
daljnji razvoj ugostiteljstva kao struke. 
Također u fokusu ovogodišnjeg Foruma 
je i gastronomija, odnosno unapređenje 
ugostiteljske ponude i valorizacije iste kao 
jednog od glavnih aduta ukupne turističke 
ponude Zagreba i Republike Hrvatske.

Kao i prethodnih godina, Forum zagrebačkih 
ugostitelja, očekuje veliki interes javnosti 
zbog i drugih aktualnih tema koje će 
se obrađivati, poput porezne, fiskalne 
i zakonodavne politike; transformacije 
struke u području održivosti i digitalizacije; 
uspostavljanja bolje suradnje s lokalnim i 
državnim vlastima te druge teme od interesa 
prosperiteta struke. 

Kroz panel rasprave, izlaganja, raspravu 
i zaključke, Forum na jednom mjestu 
nudi pregled ugostiteljskih događanja u 
sklopu aktualne turističke godine, osvrt na 
nedostatke i probleme kao
i konkretne prijedloge rješenja, s 
ciljem poticanja stvaranje pozitivnijeg 
poduzetničkog ozračja i konkurentnosti u 
sektoru. 
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VIJESTI RAD ŽUPANIJSKIH UDRUŽENJA

ODRŽANO 2. STRUKOVNO NATJECANJE NAUČNIKA U 
FRIZERSKOJ STRUCI UDRUŽENJA OBRTNIKA 
IVANIĆ-GRAD

IVANIĆ-GRAD

Osim ljepote mladosti koja pohađa Sred-
nju školu Ivan Švear, pažnju često znaju 
privući latinski natpisi na ulazu u učionice.

Jedan od njih: Nosce Te Ipsum - Upoznaj 
sebe samog, odličan je uvod u atmosfe-
ru s 2. Strukovnog natjecanje naučnika u 
frizerskoj struci u organizaciji Udruženja 
obrtnika Ivanić-Grad

U kategoriju frizerske struke na nat-
jecanje se prijavilo pet djevojaka prvog 
i drugog razreda. Vjerujemo da im nije 
bila laka odluka prezentirati svoj rad pred 
komisijom koja dolazi iz struke koju su iza-
brale za svoj budući životni poziv - ne bi u 
tome uspjele da nisu upoznale sebe i svo-
je želje i snove. Upravo njihova mladost 
govori nam s koliko srca i hrabrosti ulaze 
u svijet estetike. Koliko u njima ima smisla 
za frizerske i kozmetičke vještine, osjeća-
ja za karakter, crte lica i prepoznavanje 
osobnosti budućih klijentica.

Na natjecanju su imale zadatak na lut-
kama odraditi svečane frizure i make up, 
te su ocjenjivane po parametrima:

tehnika izrade, preciznost i urednost, 
kreativnost i umjetnički dojam, komplek-
snost, prezentacija, usklađenost make 
up-a s frizurom.

Ocjenjivala ih je obrtnička komisija u 
sastavu:

Ana Marija Ivanković - Art Nails
Eldina Kovač Šeremet - Essenza
Mateja Turčić - Vital by Mateja.
Sanela Antolković - L̀Art
Vedran Oniško - Lounge

Prva tri mjesta osvojile su:
1. Helena Peštić - nagrada 250 eura
2. Marija Šalić - nagrada 150 eura
3. Mihaela Pavlić - nagrada 100 eura

Mentorice učenicima su bile nastavnice: 
Kristijana Pižir Gavrić i Senka Derifaj, koja 
se iskazala u organizaciji kao nova obrtni-
ca i predstavnica Udruženja.

Kao i kod učenika tehničkih struka za 
nagrade se pobrinuo, Grad Ivanić-Grad, u 
potpunosti podržavajući akciju: Upoznaj 
struku, živi od svojih ruku. 

Udruženje obrtnika Ivanić-Grad se  
izuzetno ponosi na 43 učenika, sudioni-
ka natjecanja, kao i na odaziv obrtnika u 
komisije koje su strpljivo i marljivo ocjen-
jivale izložene radove.

Stanovnicima Ivanić-Grada bila je za-
nimljiva rijeka ljudi koja se od Srednje 
škole prelila pred prostorije Udruženja 
gdje smo darivali nagrađene učenike i sve 
sudionike počastili delicijama.

Za to su se pobrinuli:
Ivin Pjat, PETEK TOURS, Ivana Bišćan, 

D`Cake, IGRA - Razvojna agencija 
Ivanić-Grada, predsjednik Matija Her-
meščec i članovi Upravnog odbora UO 
Ivanić-Grad.

Zahvalni smo svima koji su prepozna-
li koliko u našoj sredini vrijede mlade 
samozatajne zvijezde, radoznalci, spretni 
kreativci.

Fotografije: Portal Volim Ivanić; Srednja 
škola Ivan Ševar Ivanić Grad
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VIJESTI RAD ŽUPANIJSKIH UDRUŽENJA

UČENICI ZAVRŠNIH RAZREDA TEHNIČKIH STRUKA 
SREDNJE ŠKOLE IVAN ŠVEAR ODMJERILI SNAGE NA 
2. STRUKOVNOM NATJECANJU NAUČNIKA

IVANIĆ-GRAD

U glavnoj su ulozi mladi samozatajni 
sanjari, učenici završnih razreda tehničkih 
struka Srednje škole Ivan Švear i njihovi 
radovi pripremljeni za potvrdu usvojenih 
vještina na kraju srednjoškolskog obra-
zovnog ciklusa.

Sigurni smo da su potaknuti prošlo-
godišnjem predstavljanjem godinu 
starijih kolega na natjecanju u organi-
zaciji Udruženja obrtnika Ivanić-Grad, 
ovogodišnji maturanti još jače napregnuli 
svoju kreativnost, obrisali sve upitnike i 
nesigurnost, izoštrili osjetila i prionuli pos-
lu.

Trideset osam učenika raširilo je isto to-
liko radova na školske klupe u predvorju 
škole/svoga doma u zadnje četiri godine i 
ponosno dočekalo ljude od struke, možda 
svoje buduće poslodavce.

Radove su ocjenjivali obrtnici, koji su se 
izuzeli iz svojih poslova i vrijeme posvetili 
učeničkoj kreativnosti:
• Branimir Pleše, PRO-MED, Novoselec
• Boris Pavišić, AS Pavišić, Novoselec
• Stjepan Jambrešić, EMP usluge, Ivanić-
Grad
• Ivan Zubić, AUTOMEHANIKA ZUBIĆ, 
Ivanić-Grad
• Gojko Jelača, AUTOSERVIS JELAČA; Gra-

berje Ivanićko
• Josip Rukavina, TATA MATA USLUGE, 
Ivanić-Grad.
Ponosno su uz učenike stajali i njihovi 
mentori:
Diana Borjanić Piria, Rozario Ivačić, Leon 
Kepe, Petar Rajaković, Lidija Samac, 
Krešimir Skupnjak i Ozana Lucić Magdić.

Najboljima u tehničkoj struci proglašeni 
su:

1. Smart Home - učenik Mateo Tupek
Nagrada 250 eura
Mentorica: prof. Diana Borjanić Pirija
2. Zero Turn kolica na elektropogon - uče-
nik Ivan Vodošek
Nagrada 150 eura
Mentor: prof. Petar Rajaković
3. Električne instalacije u stambenom 
prostoru - učenik Stjepan Novosel
Nagrada 100 eura
Mentor: prof. Rozario Ivačić

Sve prisutne pozdravila je ravnatelji-
ca škole Josipa Ilić i predstavila novog 
predsjednika Udruženja obrtnika Matiju 
Hermeščeca koji je s posebnim entuzi-
jazmom nastavio s natjecanjem, koje je u 
prošlom mandatu započela, predsjednica 
Udruženja Marina Hrastić Prišlin.

Glavni pokrovitelj nagrada je Grad 
Ivanić-Grad, koji u svojoj strategiji 
pridružuje naš grad u nevidljivu globalnu 
mrežu mladih znanstvenika, kreativaca, 
marljivaca.

O važnosti rada od svojih ruku govorio 
je Tomislav Cuvaj zamjenik gradonačelni-
ka Grada Ivanić-Grada i otvorio natjecan-
je.

 Fotografije: Portal Volim Ivanić
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IVANIĆ-GRAD

IVANIĆ-GRAD

Nakon zatvaranja svojih poslovnih pros-
tora, u vrijeme stišavanja radnih obveza 6. 
lipnja kandidati za radna tijela Udruženja 
obrtnika zauzeli su svoja mjesta u pros-
torima koji obrtnicima pripadaju već pola 
stoljeća i konstituirali novu Skupštinu, 
postavili novi Upravni i Nadzorni odbor i 
ukazali povjerenje novom predsjedniku 
Udruženje obrtnika Ivanić-Grad.

Članovi Skupštine:
Tomislav Vlahović, Boris Pavišić, Gojko 
Jelača, Marina Hrastić Prišlin, Marina Beri-
nac Bunjevčević, Anita Rakitić, Senka Der-
ifaj, Dubravka Blažević, Lidija Lovreković, 
Blaženka Đukec, Vesna Mihaljević, Ivana 
Bišćan, Mirona Grgurač.

Upravni odbor:
Ivana Bišćan, Anita Rakitić, Senka Derifaj, 
Mirona Grgurač, Gojko Jelača.

Nadzorni odbor:
Dubravka Blažević, Lidija Lovreković, Ana 
Marija Ivanković.

Potpredsjednica Udruženja:
Marina Berinac Bunjevčević

Predsjednik Udruženja:
Matija Hermeščec.

Sjednicu je podržala i zainteresirala se 
za rad Skupštine obrtnica Mateja Turčić.

Zahvalni na potpori izborima povjereni-
cima: Ivanu Leščiću (Vrbovec), Marku Ce-
saru (Dugo Selo) i Darku Židaku (Sesvete) 
koji je sve okupljene počastio kolačima iz 
svoje slastičarne.

Srdačno je primljen predsjednik Obrt-
ničke komore Zagreb Antun Trojnar, koji 
je novom vodstvu Udruženja uputio pot-
poru i srdačne čestitke.

Na kraju zahvala na potpori Gradu 
Ivanić-Gradu kojeg je na sjednici pred-
stavio zamjenik gradonačelnika Tomislav 
Cuvaj.

Iskrene čestitke dobro su došle, a vol-
ja za rad i zajedništvo prelijevaju u dane 
koje dolaze.
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U Velikoj dvorani Matice hrvatskih obrt-
nika u Zagrebu uručene su majstorske 
diplome majstoricama i majstorima grada 
Zagreba i Zagrebačke županije.

Majstorske ispite na jesenskom roku 
2023. godine i proljetnom roku 2024. go-
dine uspješno je položilo još 160 kandida-

DIPLOME I ZAHVALNICE ZA SUDJELOVANJE NA 
ZAGREBAČKOM OBRTNIČKOM SAJMU I OBRTNIČKIM 
SPORTSKIM IGRAMA

JASTREBARSKO

ta s područja Grada Zagreba i Zagrebačke 
županije.

S našeg područja ispite je uspješno 
položilo 8 kandidata, a nove majstorice i 
majstori su:
FRIZER – IVANA HUMJAN
FRIZER - PETRA RAVENŠČAK
FRIZER - BARBARA SMOLJO
AUTOMEHANIČAR - FRANJO HRDALO
AUTOSERVISER - DRAŽEN BREZAR
ELEKTROINSTALATER - PETAR STIĆ
PEKAR - TAHIR PERVIZAJ
ZIDAR - MARTIN FRATRIĆ

U sklopu dodjele majstorskih diploma 
uručene su i zahvalnice za sudjelovan-
je na 9. Zagrebačkom obrtničkom sajmu 
predsjedniku Udruženja Saši Krljanu i 
ravnateljici Srednje škole Jastrebarsko 
Sonji Stipanović, te sportašima OKZ-a za 
sudjelovanje na 16. Obrtničkim sportskim 
igrama, gdje su u velikom broju sudjelova-
li jaskanski predstavnici, a koja je uručena 
voditelju ekipe stolnotenisača Stjepanu 
Slemenšeku.
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53  
Sekcija umirovljenih obrtnika Udruženja 

obrtnika Jastrebarsko održala je 4. travn-
ja svoju redovnu godišnju Skupštinu, pod 
predsjedanjem pročelnice Ankice Torbar.

Jednoglasno je usvojen Izvještaj o radu 
za 2023. godinu i Program rada Sekcije za 
2024. godine, a u planu za ovu godinu je 
organizirati najmanje dva zajednička izle-
ta i druženje članova krajem godine.

Sukladno Programu rada, nastavljajući 
dugogodišnju uspješnu suradnju i prijatel-
jstvo, jaskanski umirovljenici na jesen bit 
će domaćini i ugostiti članove Udruženja 
umirovljenih obrtnika Osijek, radi produ-
bljenja suradnje, zajedničkog druženja i 
razmjene iskustava među članovima.

Na Skupštini je izglasana godišnja čla-
narina u iznosu 10 €, da Sekcija može ko-
ristiti svoja vlastita sredstva za raznora-
zne akcije, izlete, zatim posjete bolesnim 
članovima, kao i za ostale potrebe Sekcije.

ODRŽANA GODIŠNJA SKUPŠTINA SEKCIJE 
UMIROVLJENIH OBRTNIKA

JASTREBARSKO

Sjednicu Skupštine uveličali su gos-
ti počasni predsjednik Udruženja obrt-
nika Jastrebarsko i predsjednik Udruge 
umirovljenika Jastrebarsko Stipe Bučar, 
koji se u svom obraćanju zahvalio na 
pozivu i uspješnoj suradnji, čestitao 
pročelnici Ankici Torbar i članovima na ak-
tivnostima te poželio svima puno sreće, 
zdravlja i da se svi zacrtani planovi Sekcije 
u ovoj godini ostvare.

Ispred Udruženja obrtnika nazočili su 
potpredsjednik Mladen Celić, koji se u ime 
predsjednika zahvalio na pozivu, pože-
lio uspješan nastavak rada i suradnje s 
naglaskom na daljnju podršku i pomoć 
Udruženja u njihovim aktivnostima i pla-
novima, a svesrdnu podršku umirovljenici-
ma dali su članovi Upravnog i Nadzornog 
odbora Udruženja obrtnika Jastrebarsko.
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U dvorani Kraluš Pučkog otvorenog 
učilišta Sveti Ivan Zelina 12. travna održan 
je TEDxSvetiIvanZelina. Riječ je o šestom 
izdanju ove manifestacije na kojem su 
govorili Zlatan Zuhrić-Zuhra (glumac), Pe-
tra Petrušić (mama malene Lave), Ivana 
Škrlec (poduzetnica), Mario Dukarić (PR 
stručnjak), Dario Novak (kondicijski tren-
er Jelene Ribakini i Stanislasa Wawrinke), 
Aco Momčilović (stručnjak za umjetnu 
inteligenciju), Bruno Pavić  (ekonomski 
stručnjak) i Bojan Besak (tattoo artist & 
piercer).

Tema je bila „Love is…“ pa su govornici 
govorili o ljubavi kao alatu za obranu od 
negativnih misli u današnjem suvremen-

TEDxSvetiIvanZelina U ORGANIZACIJI UDRUŽENJA OBRT-
NIKA SVETI IVAN ZELINA

om svijetu.
Ovo događanje organizirali su Igor Pe-

cak i Filip Ćurko, član Upravnog odbo-
ra Udruženja obrtnika Sveti Ivan Zelina. 
Posjetili su ga i gradonačelnik grada Sve-
ti Ivan Zelina Hrvoje Košćec i predsjed-
nik Udruženja obrtnika Sveti Ivan Zelina 
Damir Čolig.

Event su podržali: TZ Grada Sveti Ivan 
Zelina, Pučko otvoreno učilište Sveti Ivan 
Zelina, Arp -buildnig protection,  Proslap, 
Deko Art, Profi savjetovanje, Udruženje 
obrtnika Sveti Ivan Zelina i Faletom. Cijeli 
program je sniman i stavljen na TED  You-
Tube kanal s više od 24 milijuna pratitelja.

SV. IVAN ZELINA

56. Izložba vina kontinentalne Hrvatske 
održana je 14. lipnja u Svetom Ivanu Zelini 
u dvorani Kraluš. Ove godine na izložbu je 
pristiglo 273 uzorka vina, te je dodijeljeno 
5 velikih zlatnih diploma, 88 zlatnih diplo-
ma, 111 srebrnih diploma, 49 brončanih di-
ploma i 6 priznanja.

Izložbi su prisustvovali gradonačelnik 
grada Svetog Ivana Zeline Hrvoje Koščec, 
izaslanik predsjednika RH povjerenik za 
sport predsjednika Republike Hrvatske 
Tomislav Paškvalin, župan Zagrebačke 
županije Stjepan Kožić, te izaslanik preds-
jednika Vlade RH, državni tajnik u Mini-
starstvu poljoprivrede, šumarstva i rib-
arstva Tugomir Majdak, načelnik Dubrave 
Tomislav Okroša, načelnica Rakovca Bran-
kica Benc, načelnik Kalnika Mladen Kešer, 
predsjednik Fokusa Davor Nađi i brojni 

U SVETOM IVANU ZELINI ODRŽANA 56. IZLOŽBA VINA 
KONTINENTALNE HRVATSKE

drugi uvaženi gosti.
Najbolje ocijenjeno vino – Šampion 56. 

Izložbe vina kontinentalne Hrvatske je tra-
minac izborna berba prosušenih bobica, 
berba 2013. Izvori života Zelenika – Ilok, a 
ukupni županijski šampion je sauvignon, 
berba 2023, Vinarije Puhelek Purek.                          

Ova manifestacija predstavljala je 
vrhunski događaj u svijetu vina, gdje su 
vinari imali priliku istaknuti i dijeliti svoje 
vinsko umijeće te dokazati svoju stručnost. 

U pratnji domaćina predsjednika 
Udruženja obrtnika Sveti Ivan Zelina 
Damira Čoliga i tajnice Jelene Kamenarić 
izložbu je posjetila i predstavnica Uprav-
nog odjela za gospodarstvo Zagrebačke 
županije, ispostava Sveti Ivan Zelina Šte-
fica Kršak.

SV. IVAN ZELINA
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SVEČANOM SKUPŠTINOM I DODJELOM PRIZNANJA 
OBILJEŽENA 38. GODIŠNJICA UDRUŽENJA OBRTNIKA 
SVETI IVAN ZELINA

U Gradskoj vijećnici u Svetom Ivanu 
Zelini 3. travnja održana je svečana Sk-
upština povodom obilježavanja 38. go-
dina obnovljenog rada Udruženja obrt-
nika Sveti Ivan Zelina. Tom su prigodom 
uručena priznanja ovogodišnjim dobit-
nicima za njihov dugogodišnji rad obrta, 
kao i za promicanje i razvoj obrtništva. 
Priznanja su se dodijelila obrtima koji 
ove godine obilježavaju punih 20, 25, 30, 
35, 40 i 45 godina rada.

Na Skupštini Udruženja obrtnika Sve-
ti Ivan Zelina, osim skupštinara, pris-
ustvovali su i gosti,  gradonačelnik Hr-
voje Košćec, potpredsjednik Obrtničke 
komore Zagreb  i predsjednik Udružen-
ja obrtnika Zaprešić Davor Pismarović, 
predsjednik Udruženja trgovaca Zagreb 
Siniša Dobraš i ravnateljica Srednje škole 
Dragutin Stražimir Andrea Regvat. 

SV. IVAN ZELINA

Nakon radnog dijela skupštine, preds-
jenik Udruženja Damir Čolig, gradonačel-
nik gosp. Hrvoje Košćec i potpredsjednik 
Obrtničke komore Zagreb Davor Pisma-
rović dodijelili su  priznanja obrtnicima za 
njihov dugogodišnji rad obrta. Priznanja 
su dodijeljena obrtnici Ivkici Jendriš za 20 
godina rada frizerskog obrta „LATINO“, 
obrtniku Denisu Kučeku za 20 godina 
rada obrta „AUTOLIMARIJA-AUTOPRA-
ONICA  KUČEK“ i obrtniku Silviju Košutiću 
za 25 godina rada elektroinstalacijskog 
obrta „AXEL“.Prisutnima su se obratili  
gradonačelnik i potpredsjednik Obrtničke 
komore Zagreb gdje su čestitali nagrađen-
im obrtnicima , te su pozvali sve obrtnike 
grada Svetog Ivana Zeline da i nadalje, u 
budućnosti, nastave sa svojim marljivim 
i predanim radom i angažmanom s ciljem 
jačanja i promicanja obrtništva.

EDUKACIJU ZAŠTITE NA RADU PROŠLO 40 GORIČKIH 
OBRTNIKA I NJIHOVIH DJELATNIKA

VELIKA GORICA

U Udruženju obrtnika Velika Gorica 
održan je tečaj osposobljavanja iz zaštite 
na radu za velikogoričke obrtnike, vlasni-
ke obrta i njihove zaposlenike. Na eduk-
aciji je sudjelovalo 40 obrtnika, a održali 
su je predavači tvrtke ZOP tehnološke 
usluge d.o.o..

Na temelju Zakona o zaštiti na radu 
svi vlasnici i djelatnici kod kojih je priroda 
posla takva da postoje opasnosti i štet-
nosti na radnom mjestu moraju biti os-
posobljeni za rad na siguran način. Radi 
se o zakonskoj obvezi čijim neispunja-

vanjem poslodavac čini prekršaje kažnjive 
izuzetno visokim novčanim  kaznama, te 
privremenim zabranama rada neosposo-
bljenim radnicima. 
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VRBOVEC

SVEČANOM SJEDNICOM GRADSKOG VIJEĆA OBILJEŽEN 
DAN GRADA I DAN OBRTNIKA

Damir Miler (45) iz Dubrave je izučeni 
majstor-graditelj  orgulja. Tim zahtjevnim, 
stručnim i jedinstvenim poslom  bavi se 
već 20 godina. Damir je ne samo orgul-
jar  (popravljač orgulja), već je i orguljaš 
koji 30-tak godina  svira orgulje u župnoj 
crkvi Sv. Margarete, djevice i  mučenice u 
Dubravi.  Nakon 60 godina u Hrvatskoj, 
Damir je prvi majstor ( koji  popravlja or-
gulje) prijavljen u Obrtničkoj komori Hr-
vatske  i među 4 je u nas stručnjaka koji 
se bave ovim poslom.  On se školovao u 
Austriji i Hrvatskoj za ovaj posao.   Damir 
kaže: -Orgulje su najsloženiji i najveći gla-
zbeni instrument.  Valja imati široko obra-
zovanje iz područja papira, drva,  metala, 
kože... da bi se pristupilo održavanju or-
gulja.   Podsjetio je da se orgulje instali-
raju u Hrvatskoj već u 17  stoljeću, a svoj 
procvat doživljavaju 1900.-tih godina 
.  Najveći su proizvođači orgulja iz Češke 
(Rieger),  Njemačke (Walcker) i Slovenije 
(Jenko).  -Orgulje treba održavati najmanje 
jednom godišnje, a  najčešće valja obaviti 
ugodbu (usklađivanje tonova), što  traje 

GORIČKI OBRTNICI ORGANIZIRALI BESPLATNU 
RADIONICU SKENER OSOBNOSTI BY DAVOR BILMAN

VELIKA GORICA

Udruženje obrtnika Velika Gorica i Pučko 
otvoreno učilište Velika Gorica organizira-

li su u travnju besplatnu radionicu Skener 
osobnosti by Davor Bilman.

Pedesetak polaznika interaktivne ra-
dionice imalo je priliku naučiti  kako 
brzo prepoznati nečiju osobnost kako bi 
učinkovito komunicirali, te prodali proiz-
vode ili usluge. 

Prisutni su do kraja predavanja saznali 
koje je boje njihova osobnost, a mogli su i 
nabaviti  knjigu s posvetom autora.

najmanje jedan dan.- kaže te dodaje:  Da 
biste popravili orgulje morate prije svega 
imati dobar  sluh –čuti ton i vješto baratati 
tehničkim znanjem.  Danas je u Hrvatskoj 
oko 900 orgulja, koje nisu samo u  crkva-
ma, već ih ima i u školama, ustanovama te  
glazbenim dvoranama.( Beč s širom okoli-
com ima 800  crkava u kojima su orgulje.) 
-Održavam orgulje u crkvama po čitavoj 
Hrvatskoj. Mogu  se pohvaliti da održam 
orgulje u pet katedrala.-kaže  orguljar 
Damir,koji je popravljao orgulje u Sisku, 
Zagrebu,  Velikoj Gorici, Dubrovniku...

(Dragan Vicković)
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VRBOVEC

TAJNICA UDRUŽENJA ŽELJKA MUŠAK PRIMILA 
NAGRADU GRADA VRBOVCA

Povodom obilježavanja Dana Grada 
Vrbovca zaslužnim pojedincima dodijel-
jene su nagrade, a među laureatima su 
bili i jedan vrbovečki obrtnik te tajnica 
Udruženja obrtnika Vrbovec. Adem Biljali 
je treća generacija u obitelji, koja se bavi 
slastičarskim poslom u Vrbovcu od 1960. 
godine. Povijest, ali i budućnost ovog  
obrta je dokaz  povezivanja tradicije  i bez-
vremenske vrijednosti kvalitetnog proiz-
voda, vrijednog rada  koji i danas  izvlači 
osmjeh zadovoljstva za sve generacije.

Među nagrađenima bila je i Željka 
Mušak – dobra duša grada Vrbovca. Tajni-
ca Udruženja postaje 1997. godine. Svojim 
radom, trudom i zalaganjem pomogla je 
mnogima obrtnicima, ali i poduzećima u 
njihovim počecima rada. Uživa i voli svoj 
posao koji već godinama radi na zadovol-
jstvo vrbovečkih obrtnika.

Svečanosti su prisustvovali brojni uz-
vanici i gosti, između ostaloga izaslanik 

predsjednika Republike Hrvatske i gra-
donačelnik Jastrebarskog Zvonimir Novo-
sel, izaslanik predsjednika Vlade Repub-
like Hrvatske i gradonačelnik Zaprešića 
Željko Turk, zamjenik župana Zagrebačke 
županije Damir Tomljenović, počasni 
građanin grada Vrbovca general Mladen 
Markač, gradonačelnici i načelnici sus-
jednih i prijateljskih gradova i općina, čla-
novi Gradskog vijeća, obrtnici, zaposlenici 
i predstavnici svih institucija, ustanova i 
tvrtki.

VRBOVEC

UDRUŽENJE OBRTNIKA VRBOVEC NA 1. DUBRAVSKOM 
STOČARSKOM SAJMU

Članovi Udruženja obrtnika Vrbovec 
nastupili su na 1. Dubravskom stočarskom 
sajmu. Proizvođači strojeva, opreme i 
rezervnih dijelova za poljoprivrednu 
proizvodnju predstavili su svoje proiz-
vode na manifestaciji, koju su organizira-
li Savez uzgajivača simentalskog goveda 
Zagrebačke županije i grada Zagreba (ZG 
SIM) i Općina Dubrava. Iza ovog projekta 
stali su i Zagrebačka županija te Minis-
tarstvo poljoprivrede. 

Nastup obrtnika na sajmu predstavl-
ja nastavak suradnje između Udruženja i 
Općine Dubrava. Udruženju obrtnika važ-
na su sudjelovanja i na lokalnim događan-

jima jer su obrtnici oduvijek bili važna 
karika razvoja, povezivanja i suživota 
u gradovima i općinama – poručili su iz 
Udruženja.

Uz  stočarski dio sajma, izlagači part-
neri na stočarskom sajmu bili su: Gu-
mex-Plus – proizvodnja metalnih kon-
strukcija, Udruženje obrtnika Vrbovec, 
Poljoopskrba, Miagra, Ibeka Panto, Savez 
Udruga malih sirara Republike Hrvatske 
„SirCro“, Udruga pčelara Vrbovec, Opg 
Bakmaz – proizvodnja i uzgoj peradi, 
Udruga uzgajivača hrvatskih pasmina 
peradi – Kukmica – Križevci, Centar za um-
jetno osjemenjivanje goveda Varaždin.
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Vaučeri za obrazovanje u Obrtničkom 
učilištu

Godina 2022.g. označila 
je početak drukčijeg 
funkcioniranja sustava 
obrazovanja odraslih 
(vaučeri za obrazovanje) 
u Republici Hrvatskoj, a 
Obrtničko učilište je od 
samog početka aktivni 
sudionik u novonastalim 
promjenama, kako u 
izradi novih programa 
obrazovanja odraslih, tako i 
u njihovoj provedbi. Vaučeri 
za obrazovanje pružaju 
jedinstvenu priliku da se u 
obrazovne programe uključe 

ne samo nezaposlene, 
nego i zaposlene osobe, a 
sami programi obrazovanja 
veliki značaj daju učenju 
temeljenom na radu koje 
se provodi i kod obrtnika. 
Procedura odobravanja 
vaučera nije komplicirana 
i dovoljno je otići na web-
stranicu Hrvatskog zavoda 
za zapošljavanje – Vaučeri 
za obrazovanje, pronaći 
program obrazovanja po 
mjeri  polaznika, zatražiti 
ponudu obrazovne ustanove 
za željeni program, a 

potom i vaučer. Programi 
obrazovanja nude se u 
različitim sektorima, a 
Obrtničko učilište nudi veliki 
broj obrazovnih programa 
koje je moguće pohađati 
koristeći vaučere za 
obrazovanje. Trenutno su u 
provedbi programi: monteri 
fotonaponskih sustava, 
proizvodnja podržana 
računalom, virtualno 
oblikovanje sustava – 
3D modeliranje, šišanje 
pasa, klasične i korektivne 
tehnike šminkanja koji u 
rujnu/listopadu očekuju 
nove polaznike u novim 
obrazovnim skupina. 
Obrtničko učilište aktivno 
radi i na izradi novih 
programa obrazovanja 
koje će obrtnici i njihovi 
zaposlenici moći pohađati 
koristeći vaučere, a djelatnici 
Obrtničkog učilišta svojim 
savjetima rado će pomoći 
svim obrtnicima pri odabiru 
odgovarajućeg programa 
obrazovanja na adresi Ilica 
49, 1.kat. 

Obrtničko učilište na stranici 
Hrvatskog zavoda za 
zapošljavanje – Vaučeri za 
obrazovanje:

h t t p s : / / v a u c e r i . h z z . h r /
katalog-vjestina/obrtnicko-
uciliste-ustanova-za-obrazo
vanjeodraslih/#providerPro
grams
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Obrtničko učilište u provedbi europskog 
projekta AEQUALIS4TCLF

Projekt  AEQUALIS4TCLF ima 
za cilj riješiti jaz u vještinama 
u sektoru tekstila, odjeće, 
kože i obuće (TCLF) na razini 
Europske unije. U projektu 
sudjeluju relevantni dionici 
poput predstavnika industrije, 
trgovačkih komora, udruženja 
poslodavaca, visokog 
obrazovanja i strukovnog 
obrazovanja i osposobljavanja 
iz devet europskih zemalja: 
Belgija, Francuska, Češka, 
Hrvatska, Litva, Finska, 
Nizozemska, Slovenija i Srbija.

Projekt ima dva glavna 
cilja. Prvi cilj je proširiti 
doseg ranijih projekata 
METASKILLS4TCLF i S4STCLF 
Blueprint s 11 na 18 zemalja, 
ujedinjujući Europu u edukaciji 
i prekvalifikaciji radne snage 
iz TCLF sektora. Oba projekta 
provodi koordinator Euratex. 
Projekt S4STCLF proveden 
je u razdoblju od 2018. do 
2022. g. i bio je usmjeren na 

unaprjeđenje i modernizaciju 
te jačanje konkurentnosti 
TCLF sektora, dok je projekt 
METASKILLS4TCLF još 
uvijek u provedbi (2023.-
2027.) i predstavlja nastavak 
S4STCLF projekta, ali i daljnju 
modernizaciju strukovnih 
kurikuluma sukladno 
potrebama tržišta. U tom 
kontekstu je ovaj drugi projekt 
uključeno i visoko obrazovanje, 
dodatne ustanove iz drugih 
zemalja i sektora. Projekt 
AEQUALIS4TCLF predstavlja 
nastavak spomenutih 
projekta, ali i omogućava TCLF 
industriji da se bolje pripremi 
za budućnost i djeluje po 
principu održivog i kružnog 
gospodarstva.
Drugi cilj projekta 
AEQUALIS4TCLF je riješiti 
jaz među vještinama u 
industriji TCLF promicanjem 
partnerstava, identificiranjem 
specifičnih potrebnih vještina i 
razvojem novih kurikuluma za 

održiviju i digitalnu industriju. 
Projekt kroz aktivnosti također 
podržava socijalnu inkluziju 
i sigurnost kroz provedbu 
integriranih radionica i izradu 
novih i poštujući postojeće 
smjernice usmjerene 
na područje socijalne 
isključenosti i inkluziju.
Ostvarenjem navedenih 
ciljeva, projekt će pozicionirati 
partnerske zemlje kao lidere 
u održivim i inovativnim 
modelima proizvodnje, 
pridonoseći značajno 
sektoru TCLF na razini 
EU. Dosad su u projektu 
provedena 3 partnerska 
sastanka, napravljen je plan 
komunikacije i diseminacije, 
provedeno je mapiranje 
postojećih programa za 
upskilling i reskilling u TCLF 
sektoru, u tijeku je izrada 
akcijskog plana za TCLF pakt 
vještina i napravljene su 
predradnje za analizu vještina.
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Održana radionica za predstavnike 
frizerskih i kozmetičkih obrta

U okviru druge aktivnosti 
projekta „The Ugly Side 
of Beauty“ provedena je 
prva radionica na kojoj su 
sudjelovali predstavnici 
frizerskih i kozmetičkih obrta 
te ravnateljica Obrtničke 
škole za osobne usluge, 
Darinka Štampar Šmaguc. 

U svrhu prijenosa zelenih 
vještina na učenike, naši 
obrtnici kao mentori i 
majstori su sudjelovali u 
radionici na kojoj su upoznati 
s francuskim strukovnim 
obrazovanjem, razlikama 
u obrazovnim programima 
u sektoru kozmetike i 
ljepote, praktičnoj nastavi i 
prisutnosti ekoloških tema 
u istima, primjena “zelenijih” 
materijala i proizvoda u 
praktičnoj nastavi, koliko se 
pridaje važnosti o podizanju 
svijesti o važnosti pravilnog 

zbrinjavanja otpada, zaštiti 
okoliša i sl.
U organizaciji ove 
radionice sudjelovali su 
sudionici Job Shadowing 
aktivnosti (A1) predsjednik 
Udruženja obrtnika Grada 
Zagreba, Ivica Zanetti, 
potpredsjednica Udruženja 
Antonija Tretinjak, 
zamjenica pročelnice 
sekcije kozmetičara, Valerija 
Štokić  i voditeljica odjela 
za obrtništvo Katarina 
Cicvarić iz Obrtničkog 
učilišta. Oni su predstavili 
projekt i predstavili razlike 
u francuskom strukovnom 
obrazovanju u odnosu na 
hrvatsko. 

Svrha ovih radionica 
je prenošenje znanja i 
informacija stečenih kroz 
prvu aktivnost projekta 
te potaknuti razgovor o 

važnosti uključivanja zelenih 
vještina u radne procese i 
njihovog prenošenja dalje 
na učenike naučnike. Upravo 
je rezultat ove radionice bila 
uspješna rasprava o temama 
ekologije u redovnom 
obrazovanju i provedbi 
praktične nastave.

Ravnateljica Darinka 
Štampar Šmaguc istaknula 
kako se njenoj školi brine 
o okolišnim pitanjima, no 
ona su prije svega vezana 
uz zbrinjavanje otpada, 
razvrstavanje otpada, 
pravilnog recikliranja nakon 
provedbe praktične nastave, 
štednja resursa kako se ne 
bi nepotrebno stvarao otpad 
i sl.

- Pojedini nastavnici u školi 
samostalno se angažiraju 
kako bi brinuli o okolišu, 
no u samom kurikulumu 
i redovnim programima 
briga o okolišu i očuvanju 
prirode nije toliko naglašena 
– naglasila je ravnateljica 
i upozorila na potrebu 
modernizacije postojećih 
kurikuluma. 
Prisutne predstavnice 
kozmetičkih i frizerskih obrta 
istaknule su da vode računa 
o pravilnom zbrinjavanju 
otpada, postoje brojne tvrtke 
koje se angažiraju za odvoz 
infektivnog otpada i odvoz 
kose koje otpad odvoze. 
Na pitanje što se događa 
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s istim otpadom, na žalost 
nismo dobili odgovor. U 
svakodnevnim radnim 
zadacima primjenjuje 
se prirodna kozmetika i 
prirodni proizvodi, posebice 
u kozmetičkim uslugama. 
Kod frizera se slabo 
primjenjuju prirodne boje za 
kosu zbog njihovog slabog 
pokrivanja sijedih i relativno 
kraćeg zadržavanja na kosi 
(ispiranje) u odnosu na 
kemijski proizvedene boje. 

Obrtnice su istaknule da 
prilikom nabave resursa za 
rad poput krema, losiona, ulja 
itd. vode računa o količinama 
i rokovima trajanja kako ne bi 
došlo do isteka roka trajanja 

i nepotrebnog bacanja 
proizvoda. Svi su prisutni 
istaknuli da vode računa 
o pravilnom zbrinjavanju 
otpada, savjesnoj upotrebi 
resursa i istom se mišlju vode 
u svom radu s naučnicima. 

Učenje o ekologiji, zaštiti 
okoliša, zbrinjavanju 
otpada i održivosti u 
obrazovanju temelj je 
za stvaranje promjene u 
našem društvu. U kvalitetnoj 
provedbi navedenog, 
nužna je promjena stavova, 
vrijednosti i percepcija 
društva, ali najvažniji je 
pojedinac. Kvalitetan odgoj 
i obrazovanje za okoliš i 
održivi razvoj u obrazovnim 

ustanovama, ali i izvan 
njih, mogu napraviti 
velike promjene. Učitelji, 
ravnatelji, mentori i 
stručni učitelji su ti koji 
mogu utjecati na stavove 
i mišljenja budućih 
generacija. Učenicima 
mogu omogućiti da 
razvijaju vlastite 
strategije, kritičko i 
kreativno prosuđivanje 
i razmišljanje, što stvara 
temelj za razvoj vještina 
kroz kasniji život

Druga radionica provest 
će se u rujnu 2024. i na 
njoj će ujedno sudjelovati 
i predstavnici francuskih 
partnera iz projekta. 
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Potpuno nova pravila u rješavanju 
odštetnih zahtjeva za osiguratelje

Problemi obrtnika iz auto 
struke, prije svega limara 
i lakirera traju više od 20 
godina. Njihovi problemi 
odnose na nemogućnost 
naplate svojih računa i cijene 
sata rada od osiguravajućih 
društava, a koji plaćaju 
račune popravka u obliku 
isplate štete oštećenicima. 
Dugi niz godina, 
osiguravajuća društva su 
osporavala cijenu sata 
rada servisima i nametali 
cijenu  sata od 13 eura (100 
kuna). Međutim, obrtnici su 
preko Udruženja obrtnika 
grada Zagreba i Obrtničke 
komore Zagreb, a u suradnji 
s udrugom HUAS, uspjeli u 
svojim zahtjevima. Uspjeli su 
čak promijeniti dio Zakona 
o obveznim osiguranjima u 
prometu i stvoriti potpuno 
nova pravila u rješavanju 
odštetnih zahtjeva za 
osiguratelje. To je dokaz da 
su promjene moguće ako 
se sustavno i temeljito radi 
na problemima pojedinih 

sekcija obrtnika. 

Na temelju novih pravila 
i Zakona o obveznim 
osiguranjima u prometu iz 
2024. godine, donosimo 
najvažnije informacije 
koje se odnose na servise 
automobila i obrtnike u 
auto struci. Ove promjene 
usklađene su s europskim 
standardima i cilj im je 
olakšati proces rješavanja 
odštetnih zahtjeva te 
poboljšati prava osiguranika.

Promjene u Zakonu

Procjena štete: Od 10. srpnja 
2024., procjenu štete možete 
obaviti izravno u svojoj 
servisnoj radionici. Nema 
više potrebe za odlaskom 
kod osiguravatelja. Auto 
servis daje svoju ponudu za 
popravak, a neovisni vještak 
procjenjuje štetu.
Policijski zapisnik i europsko 
izvješće: Osiguranje je sada 
odgovorno za pribavljanje 
policijskog zapisnika, a 
ne vlasnik vozila. Uredno 
ispunjeno europsko 
izvješće je dovoljan dokaz 
za podnošenje odštetnog 
zahtjeva.
Odabir servisa i račun 
servisa: Vlasnici vozila 
imaju pravo sami odabrati 
servisera, bez nametanja 
od strane osiguravatelja. 
Osiguravatelji su dužni uzeti 

u obzir račun ili ponudu 
servisa kao naknadu štete.
Nagodbe - Regulator je 
naveo da se nagodbe ne 
smiju nuditi olako, bez 
reda i pravila. Niti se smije 
uvjeravati oštećenika da je 
to jedini način rješavanja 
odštetnih zahtjeva.

Pravilnik o rješavanju 
odštetnih zahtjeva

Novi pravilnik, donesen od 
strane Hrvatske agencije za 
nadzor financijskih usluga 
(HANFA), jasno definira 
prava i obveze svih sudionika 
u procesu osiguranja, 
rješavanja odštetnih 
zahtjeva i popravka vozila. 
Cilj je smanjiti mogućnosti 
manipulacije i osigurati 
pravičnu naknadu štete.

Savjeti za obrtnike

Edukacija: Redovito pratite 
seminare i radionice koje 
organiziraju OKZ i UOGZ 
kako biste bili u tijeku s 
novostima.

Dokumentacija: Pobrinite 
se da svi vaši klijenti budu 
pravilno informirani o novim 
pravilima i njihovim pravima.
Suradnja s osiguravateljima: 
Održavajte otvorenu 
komunikaciju s 
osiguravateljima.

AUTOR: Antonio Đureta
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Poziv na poslovni skup i razgovore 
obrtnika i poduzetnika u Celju
Hrvatska obrtnička komora 
poziva zainteresirane 
hrvatske obrtnike i 
poduzetnike da se prijave za 
sudjelovanje na Poslovnim 
razgovorima obrtnika i 
poduzetnika, koji će se 
održati 19. rujna 2024. 
godine u Celju („Modra 
dvorana“ Celjskog sajma).

Organizator poslovnog 
susreta je Obrtno-
podjetniška zbornica 
Slovenije. Uz hrvatske 
obrtnike, pozvani su i 
poduzetnici iz Slovenije, 
Austrije, Italije, Njemačke, 
Poljske, Španjolske, 
Mađarske, Bosne i 
Hercegovine te Srbije.

Poslovni razgovori 
namijenjeni su obrtnicima i 
poduzetnicima iz djelatnosti 
pametne tehnologije, 
robotike, obrade metala, 
prerade plastičnih masa, 
izrade alata i strojnih dijelova, 
automobilske industrije, 
građevinarstva, logistike i 
transporta, elektroindustrije 
te razvoja i transfera novih 
tehnologija.
O b r t n o - p o d j e t n i š k a 
zbornica Slovenije, kao 
glavni organizator poslovnih 
razgovora, preuzima 
troškove organizacije 
poslovnog susreta (priprema 
materijala, najam prostora, 
domjenak), dok individualne 
troškove puta i boravka 

(hotelskog smještaja) snose 
sami sudionici.

Prijavljeni sudionici moći će 
na glavnoj blagajni ulaza 
sajma Celje preuzeti svoju 
besplatnu ulaznicu za sajam 
i poslovni centar gdje će se 
održavati razgovori.

Prilikom registracije dolaska 
ispred dvorane za poslovne 
razgovore, svaki prijavljeni 
sudionik dobit će akreditaciju, 
materijale, informacije i 
dodatnu pomoć od dežurnih 
djelatnika zaduženih za 
pripremu razgovora iz 
Obrtno-podjetniške zbornice 
Slovenije.

Radni jezik na poslovnim 
susretima je engleski, a 
sudjelovanje je besplatno.

Zainteresirani poduzetnici 
mogu se prijaviti putem 
internetske stranice 
poslovnih razgovora u Celju. 
Na navedenoj stranici mogu 
vidjeti popis prijavljenih 
sudionika, program 
razgovora i uređivati profil 
svojeg obrta/tvrtke.
Rok za prijavu sudjelovanja 
na razgovorima je do 17. 
rujna 2024. godine.

Prijavljeni poduzetnici će 
putem gore navedenog 
internetskog portala 
moći samostalno birati 
sugovornike među 

prijavljenim poduzetnicima 
iz drugih država koji su im 
poslovno interesantni, te 
dogovoriti točne satnice i 
sugovornike na poslovnim 
razgovorima u Celju 
kada prijave i uparivanje 
sudionika temeljem interesa 
budu završeni.

Za sve dodatne informacije 
i upite možete se obratiti 
Draženu Horvatu na broj 
telefona 01/48 06 650 
ili e-mailom na: drazen.
horvat@hok.hr ili hok@hok.
hr.

Iskoristite prigodu, 
sudjelujte na poslovnim 
razgovorima uz logističku 
podršku Hrvatske obrtničke 
komore i nakon održanih 
razgovora besplatno obiđite 
56. Međunarodni obrtnički i 
poduzetnički sajam u Celju – 
najveću sajamsku priredbu 
u Republici Sloveniji!
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Namirnice za tijesto:
• 

•  500 g glatkog brašna
• 1 dcl ulja
• 5 dcl vode
• sol po želji

Namirnice za nadjev:
• 400 g svježeg sira
• 400 ml vrhnja
• 2 jaja
• sol po želji

Priprema:
Od brašna, ulja, soli i mlake vode umijesite glatko tijes-

to. Premažite uljem I ostavite da malo odmori (barem pola 
sata). Svježi kravlji sir, uz dodatak jaja, soli i malo vrhnja, 
dobro izradite. Zatim tijesto razvaljajte i dodatno još raz-
vucite rukama da bude tanko. Na rub tijesta stavite nadjev 
pa zarolajte te zatim izrežite štrukle koristeći rub tanjura.

Štrukle stavite u namašćenu posudu i obilno zalijte 
kiselim vrhnjem te pecite u pećnici na 200°C pola sata.

Ako su vam draži kuhani stavite ih u kipuću posoljenu 
vodu. Kada isplivaju na površinu još malo ih kuhajte, pro-
cijedite i prelijte reduciranim domaćim vrhnjem ( tropom) 
i maslacem.

Kako biste ove turopoljske štrukle pretvorili u poseb-
nu deliciju, dodajte im malo ribanih turopoljskih tartufa i 
iznenadite svoje ukućane ili pak goste posebnim aroma-
ma.

Turopoljski štrukli
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